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Countryfest Bohunice - 20. a 21.7.2018 - 
amfiteáter Jaslovské Bohunice.
Viac foto nájdete na webe obce.

Countryfest 
Bohunice 

Vystúpenie populárnej detskej skupiny 
BABY BAND pre našich najmenších 
3.6.2018.

Foto: MO
BABY BAND 
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Úprimne povedané - som rada, že máme 
to úmorné leto za sebou. Nevyhovujú mi 
vysoké teploty a tie tohtoročné boli neprí-
jemné. Pred horúčavami sa nedalo skryť, 
len v klimatizovaných miestnostiach, ale 
to nie je riešenie. Slnko nebolo priateľské 
a nehrialo. Sálalo ako rozhorúčená pec 
a dávalo zabrať ľuďom, zvieratám aj prí-
rode. Samozrejme, deficit vody nedal na 
seba dlho čakať. 
Tak verme, že jeseň bude k nám príve-
tivejšia. I keď politicky zostane horúca. 
Čakajú nás totiž tie najdôležitejšie voľ-
by. V novembri pôjdeme k urnám, aby 
sme si na ďalšie obdobie zvolili poslan-
cov obecného zastupiteľstva a starostu. 
Kto sa bude uchádzať o vašu priazeň, je 
už rozhodnuté a kandidátky sú uzavreté.  
O tom, kde budete mať volebný okrsok, 
sa dozviete v novinách.
V lete nám nervy skúšali aj dodávatelia 
stavebných prác na základnej škole a ha-
sičskej zbrojnici. Akosi sa nám nedarilo 
nájsť spoločnú reč a, hlavne, stav stavieb 
nenasvedčoval tomu, že termín ukonče-
nia prác je za dverami. Hasičská zbrojni-
ca stála už dlhšiu dobu opustená a v škole 
sa sem-tam mihol robotník. Horšie však 
boli telefonáty subdodávateľov, ktorým 
firma nezaplatila za materiál ani za robo-
tu. Aj takéto veci musíme riešiť. 
Cesty a chodníky na Sídlisku už dlhšiu 
dobu volali po riadnej oprave. Nielen po 
zaplátaní najväčších výtlkov. Veľká inves-
tícia za viac ako 2,5 milióna eur sa začala. 
Táto časť obce dostane novú tvár. Malo by 
sa vyriešiť aj parkovanie. Bude to ale tak? 
To sa uvidí až po ukončení prác, lebo áut 
pribúda rýchlejšie ako húb po daždi. Len 
priestor nie je nafukovací.
Keď stratíme blízkeho - je to ťažké. Keď 
je to však dieťa, je to nepredstaviteľné. 
Prečítajte si krásny rozhovor s riaditeľkou 
detského hospica Plamienok, ktorý je  
v Lienke. Čítanie, ktoré vám bude pripa-
dať ako krehký plamienok sviečky v tme. 
A možno aspoň na chvíľu každý prehod-
notíme svoje priority.   
S letom sme sa rozlúčili v parku už po-
sledný augustový deň, i keď to astrono-
mické končí až teraz. Čaká nás dôležitá 
jeseň. Prajem všetkým, ktorí si nájdu ces-
tu do volebných miestností, šťastnú ruku 
pri výbere kandidátov.

V piatok 23.8. v poobedňajších hodinách sa  
v Jaslovských Bohuniciach konečne rozpršalo. 
Aj keď dážď nebol intenzívny, predsa sa aspoň 
trošku ochladilo a lepšie sa dýchalo. Na ulici sa 
začalo objavovať viac ľudí a to aj takých, ktorí 
si zobrali k srdcu odporúčanie meteorológov a 
počas horúcich dní radšej povonku nechodili.  
Zvony na veži Kostola sv. Michala ohlasovali, 
že o pol hodiny začne večerná sv. omša. Vonku 
bolo veľmi príjemne, pred kostolom ešte zopár 
ženičiek zostávalo v družnej debate, keď ich  
z nej vyrušil kŕdeľ letiacich bocianov. Urobili 
zopár otočiek nad kostolom a nakoniec si sadli 
na štít kostolnej strechy. To bola senzácia, akú 
naša dedina nepamätala, ba ani toľko fotogra-
fov. Každý, kto išiel okolo a bolo jedno, či pešo 
alebo v aute, sa zastavil a chcel si zvečniť nezvy-
čajný obraz. Okolo kostola splašene poletovali 

holuby, ktorým štrnásť bocianov bielych obsa-
dilo ich obydlie. Hlúčiky ľudí čakali až do veče-
ra, mysliac si, že bociany si odpočinú a odletia. 
No tie sedeli na streche dlho do noci. Zobudili 
sme sa do upršaného sobotného rána a čuduj 
sa svete, bociany zmoknuté a schúlené do klb-
ka sedeli ešte na svojom mieste. Okolo deviatej 
hodiny dážď utíchol a bociany začali rozťaho-
vať mokré krídla a naťahovať skrehnuté nohy. 
Sem-tam niektorý absolvoval okolo kostolnej 
veže skúšobný let a pred obedom všetky bocia- 
ny odleteli na dlhú cestu do Afriky. Zdržali sa 
iba niekoľko hodín, ale aj za to sme im vďační. 
Prajeme im, aby sa všetky na jar vrátili na naše 
malebné Slovensko. A možno o rok si opäť k 
nám nájdu cestu a sadnú si na strechu kostola. 

Božena Krajčovičová
Foto: MD

POBOžné BOciany

Predseda NR SR rozhodnutím č. 1108 určil 
dátum konania volieb do orgánov samo-
správ obcí a miest.

V sobotu 10. novembra 2018 si budeme 
voliť na ďalšie 4 roky starostu a poslancov 
obecného zastupiteľstva. Volebné miestnosti 
budú otvorené od 7. do 22. hodiny.

Obecné zastupiteľstvo na svojom zasadnu-
tí 6.8. schválilo dva volebné obvody, počet 
poslancov zastupiteľstva, ktorý zostáva ne-
zmenený – 9 a plný pracovný úväzok pre 
starostu.

Volebný obvod č.1, bude sa voliť 8 poslan-
cov v dvoch okrskoch: 

Volebný okrsok č.1:
so sídlom Námestie sv. Michala 344/8, 919 
30 Jaslovské Bohunice (v budove sídli aj Poš-
ta) pre ulice:

Blavská, Cintorínska, Hlavná Bohunice, 
Hlavná Jaslovce, Na mlyne, Na rybníku, Ná-
mestie sv. Michala,

Nová, Záhradná, Záhumenická a obyvatelia 
s trvalým pobytom na obec Jaslovské Bo-
hunice.

Volebný okrsok č.2:

so sídlom v budove Základnej školy, Sídlisko 
341/1, 919 30 Jaslovské Bohunice (prízemie) 
pre ulice:

Agátova, Čerešňová, Dubová, Gaštanová, 
Jabloňová, Javorová, Krátka, Krížna, Lipová, 
Orechová,

Sídlisko, Šidúnky, Školská, Športová, Trnav-
ská.

Volebný obvod č.2, bude sa voliť 1 posla-
nec v jednom okrsku:

Volebný okrsok č.3:
so sídlom v budove Kultúrneho domu, Hlav-
ná Paderovce 86/18 (prízemie) pre ulice: 
Hlavná Paderovce, Lúčna, Poľná.

Nezabudnite si so sebou priniesť platný ob-
čiansky preukaz, alebo doklad o pobyte cud-
zinca. Bez nich nebudete môcť voliť.

Viac informácií o voľbách nájdete na webo-
vej stránke obce.

BH

VOľBy dO 
samOsPrÁVnych OrgÁnOV

BABY BAND 
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Od posledného vydania Blavských novín zasadalo obecné zastupi-
teľstvo 2x, 25.6. (prítomných 8 poslancov z 9 – 88,88%) a 6.8.2018 
(prítomných 8 poslancov z 9 – 88,88%).

Vzalo na vedomie:
uzn. 653/VII - kontrolu plnenia uznesení,
uzn. 656/VII - Výročnú správu o činnosti ZpS Bohunka za rok 2017,
uzn. 657/VII - výsledky inventarizácie majetku a záväzkov a rozdie-
lu majetku a záväzkov obce k 31.12.2017,
uzn. 672 - 680/VII - udelenie Ceny starostu obce Ing. Jozefovi Čáp-
kovi  za vzornú reprezentáciu obce a dlhoročnú prácu pri výchove 
mládeže k športu, Ing. Ľubošovi Bokorovi za dlhoročnú prácu v ŠK 
a osobný prínos pri rozvoji športu obce,  Ing. Martinovi Junasovi, 
Alene Mlčoch Hromadovej  a Vladimírovi Nádaskému za dlho-
ročnú prácu s mládežou a osobný prínos pri rozvoji športu obce, 
Romanovi Hrčkovi za dlhoročnú reprezentáciu a osobný prínos pri 
rozvoji športu obce, Romanovi Procházkovi za dosiahnuté výsledky 
a vzornú reprezentáciu obce, Miroslavovi Matovičovi za vzornú re-
prezentáciu obce a získanie svetového rekordu, Milanovi Smutnému 
za vzornú reprezentáciu obce a získanie majstrovského titulu, 
uzn. 685/VII - informáciu o riešení žiadosti k vyriešeniu škodovej 
udalosti,
uzn. 694/VII - rozpočtové opatrenia č. 5 - 16/2018,

uzn. 697/VII - informácie o zákazke „Nadstavba a rekonštrukcia 
požiarnej zbrojnice Jasl, Bohunice“,
uzn. 699/VII - informáciu zo zasadnutia Komisie životného pro-
stredia, výstavby a územného plánovania  

Schválilo:
uzn. 652, 688/VII – program zasadnutia,
uzn. 655/VII – plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky na II. 
polrok 2018,
uzn. 658/VII - Záverečný účet obce za rok 2017 bez výhrad,
uzn. 659/VII -  použitie prebytku rozpočtového hospodárenia obce 
za rok 2017 vo výške 843 658,41 € a použitie zisku z podnikateľskej 
činnosti obce za rok 2017 vo výške 3 861,02 € na tvorbu rezervného 
fondu obce,
uzn. 660/VII - RO č. 45OZ-57OZ a úpravu rozpočtu obce Jaslovské 
Bohunice na rok 2018 č.2 (viď tab.č.1),
uzn. 661/VII -VZN č.112 mení a dopĺňa VZN č. 92 o poskytovaní 
sociálnej služby, spôsobe a výške úhrady za sociálnu službu v zaria-
dení pre seniorov BOHUNKA,  
uzn. 662/VII - VZN č.113 o obmedzení používania pyrotechnic-
kých výrobkov,
uzn. 663/VII - jednorazové poplatky pre novovybudované hroby na 
cintoríne Jaslovce nasledovne: 75 €  za jednohrob, 100 € za dvojhrob,

Pozemky na dubovej ulici boli rozdelené  
Z rokovaní obecného zastupiteľstva

Tab. č. 1 – úprava rozpočtu 2/2018 (v €):
Príjmy Rozpočet po úprave č.1 Návrh na úpravu č. 2 Rozpočet po úprave č.2  

Bežné obec 4 240 315 +700 4 241 015

Bežné školstvo 549 046 549 046

Bežné ZpS Bohunka 335 014 335 014

Bežné spolu * 5 124 375 5 125 075

Kapitálové * 689 955 689 955

FO z rezervného fondu 2 855 000 2 855 000

FO z roku 2017 školstvo 2 093 2 093

Finančné operácie spolu * 2 857 093 2 857 093

Príjmy spolu*** 8 671 423 +700 8 672 123

Výdavky Rozpočet po úprave Návrh na úpravu č. 2 Rozpočet po úprave č.2  

Bežné obec 2 710 220 +39 590 2 749 810

Bežné školstvo 972 192 972 192

Bežné ZpS Bohunka 364 314 364 314

Bežné spolu* 4 046 726 +39 590 4 086 316

Kapitálové* 4 546 427 -39 590 4 506 837

Finančné operácie* 38 640 38 640

Výdavky spolu*** 8 631 793 0 8 631 793

Finančné operácie* 97 500 97 500

Výdavky spolu*** 7 627 120   -1 589 127 6 037 993

Tab. č. 2 – presun FP z rezervného fondu

Použitie v EUR Rozpočet KZ 41 Rozpočet KZ 41 Úprava +/-KZ 46 Spolu KZ41+46

Kanalizácia Blavská ulica 130 000 130 000 +37 000 167 000

Parkovisko pri MŠ +40 000 115 000

Rekonštrukcia areálu Ubytovne 93 848 93 848 +38 000 131 848

PD Skatepark 2 000 2 000 +7 000 9 000

Spolu 225 848 225 848 122 000 422 848

Denne sa stretávame s nahlasova-
ním porúch v nájomných bytoch. 
Ľudia sa sťažujú, sú nervózni a mys-
lia si, že nikto s tým nič nerobí. Ani 
po odstránení zatekania do byto-
viek na Sídlisku  výmenou všetkých 
striech problémy s bytmi neprestali. 
Zatekajú stupačky, odpadáva omiet-
ka aj obkladačky, plesnivejú steny, 
resp. chýba izolácia a pod.  U tých 
najhorších závad musíme urobiť 
celkovú rekonštrukciu, na čo už 
naši zamestnanci nestačia. Je treba 
objednať firmu a to už nie je lacná 
záležitosť. Jeden kompletne opra-
vený byt stojí od 6- do 10-tisíc €. 
A my tých bytov máme sto. Naviac 
Na rybníku požadujú nájomníci za-
teplenie bytovky, pretože v bytoch 
je chladno a kúri sa plynom. Ale 
najskôr sa dá spracovať projektová 
dokumentácia. 

Božena Krajčovičová

OBEcné Byty 
POtrEBuJú 
inVEstíciu 
dO OPrÁV
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uzn. 664/VII - poradovník na 2-izbové byty: 1. Adriana Žemlová 
(JB), 2. Peter Zajíc (JB), 3. Marek Jablonický (JB), 4. Peter Špajdel 
(JB), 5. Mária Hockicková (JB), 6. Nikola Duračková (JB).
uzn. 665/VII -  neviazanie 500-tisíc € v Privat banke ani v žiadnej 
inej banke,
uzn. 666/VII -  neriešiť zmenou Územného plánu obce rozšírenie 
lokality na výstavbu rodinných domov za záhradami na Orechovej, 
neodkúpenie pozemkov o výmere 97.416 m2 do majetku obce,
uzn. 668/VII - s preložením brány a vyasfaltovaním plochy čas-
ti dvora COOP Jednoty z prostriedkov obce z dôvodu umožnenia 
prístupu verejnosti cez pozemky COOP Jednoty, 
uzn. 669/VII - financovanie z rozpočtu obce na zriadenie novej prí-
pojky, osadenie elektromerovej skrinky na fasádu rodinného domu 
a prepojenia novej elektromerovej skrinky s pôvodnou elektrome-
rovou skrinkou na nehnuteľnosti vo vlastníctve súkromných osôb v 
častiach obce, kde je plánovaná rekonštrukcia VO a inžinierskych 
sietí, 
uzn. 670/VII - financovanie z rozpočtu obce z dôvodu umožnenia 
prístupu k nehnuteľnostiam občanov obce na ul. Poľnej a Nám. sv. 
Michala po usporiadaní vlastníckych vzťahov,
uzn. 671/VII – zmluvu o spolupráci s IP-Net s.r.o. Biely Kostol, 
predmetom ktorej je optika v obci, 
uzn. 681/VII – Zmluvu o budúcej kúpnej zmluve, 
uzn. 682/VII - predložený zoznam pozemkov, ktoré boli pridelené 
záujemcom v zmysle prijatých Zásad pre prevody vlastníckeho práva 
k obecným pozemkom určeným na výstavbu rodinných domov na 
Dubovej ul.,
uzn. 683/VII - II. kolo predaja voľných pozemkov na Dubovej ulici 
v zmysle schválených Zásad,
uzn. 684/VII - zmenu v systéme vyplácania dotácie z rozpočtu obce 
presahujúcej 10-tis. € a to zo štyroch splátok na dve splátky,
uzn. 686/VII - odmenu JUDr. Michalovi Mrvovi - 5.000 € bez DPH 
-vyhratý súdny spor spoločnosti REGATEL,

uzn. 689/VII - dva volebné obvody pre voľby do samosprávy 2018: 
volebný obvod č. 1 pre časti Jaslovce a Bohunice a volebný obvod  
č. 2 pre časť Paderovce,
uzn. 690/VII - počet poslancov pre nadchádzajúce volebné obdobie: 
9. Pre volebný obvod č. 1 je to 8 poslancov a pre volebný obvod č. 2 
je to 1 poslanec,
uzn. 691/VII - plný úväzok pre rozsah výkonu funkcie starostu obce 
v novom volebnom období r. 2018 - 2022,
uzn.692/VII - VZN č. 114, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 36  
o podmienkach a postupe pri poskytovaní dotácií  z rozpočtu obce,
uzn. 693/VII - školský vzdelávací program pre škol. rok 2018/2019  
pre ZUŠ,
uzn. 695/VII - zvýšenie presunu finančných prostriedkov v roku 
2018 z rezervného fondu do príjmov o 122-tis. € a doplnenie použitia 
FP z rezervného fondu na kapitálové výdavky (viď tab.č.2),
uzn. 696/VII - RO č. 58 OZ-93 OZ a úpravu rozpočtu obce Jaslovské 
Bohunice na rok 2018 č. 3 (viď tab.č.3),
uzn. 698/VII - postup verejného obstarávania (VO) – verejná súťaž 
a komisiu pre VO  „Nadstavba a rekonštrukcia požiarnej zbrojnice 
Jasl. Bohunice“,
uzn. 700/VII - zápis Geometrického plánu č.109/2018

Uložilo:
uzn. 654/VII - spracovať  PD na objekt pre OZ Meander v objekte 
rybníka
uzn. 667/VII - spracovať podklady na výmenu pozemkov o výmere 
37 m2 v k. ú. Paderovce medzi obcou a Ing. Milanom Polákom.
 
Uznesenia sú krátené. Plné znenie zápisníc nájdete na webovej strán-
ke obce v záložke Samospráva.          

BH    

Tab. č. 3 – úprava rozpočtu 2/2018 (v €):
Príjmy Rozpočet po úprave č.2 Návrh na úpravu č. 3 Rozpočet po úprave č.3 

Bežné obec 4 241 015 4 241 015

Bežné školstvo 549 046 +750 549 796

Bežné ZpS Bohunka 335 014 335 014

Bežné spolu * 5 125 075 +750 5 125 825

Kapitálové * 689 955 +160 000 849 955

FO z rezervného fondu 2 855 000 +122 000 2 977 000

FO z roku 2017 školstvo 2 093 2 093

Prevod z fondu opráv +28 000 28 000

Finančné operácie spolu * 2 857 093 +150 000 3 007 093

Príjmy spolu*** 8 672 123 +310 750 8 982 873

Výdavky Rozpočet po úprave č.2 Návrh na úpravu č. 3 Rozpočet po úprave č.3

Bežné obec 2 749 810 +202 000 2 951 810

Bežné školstvo 972 192 +12 170 984 362

Bežné ZpS Bohunka 364 314 364 314

Bežné spolu* 4 086 316 214 170 4 300 486

Kapitálové* 4 506 837 124 400 4 631 237

Finančné operácie* 38 640 38 640

Výdavky spolu*** 8 631 793 338 570 8 970 363

Finančné operácie* 97 500 97 500

Výdavky spolu*** 7 627 120   -1 589 127 6 037 993

Pôvodné detské ihrisko Lienka 
bolo zrealizované ešte v roku 2006 
na cudzích pozemkoch a bez sta-
vebného povolenia. Bolo jediné, na 
ktorom sa hrávali deti z celej obce. 
Keďže hracie prvky sa stali pre deti 
nebezpečné, odstránili sme ich a  
v jednej časti boli osadené nové, 
moderné hracie prvky. Časť, kde 
bolo pieskovisko, sme oddelili zá-
branami, nakoľko bol predpoklad, 
že tam budú prebiehať práce súvi-
siace s Revitalizáciou Sídliska. Po 
postupnom vysporiadaní pozemkov 
pod Lienkou chceme v tomto roku 
dokončiť aj jeho druhú časť. Do-
končené bude vhodne dopĺňať nové 
Sídlisko. Následne požiadame o do-
datočné stavebné povolenie spojené 
s kolaudáciou. 

Božena Krajčovičová

dokončenie 
lienky
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V minulom čísle Blavských novín sme 
informovali, že firma HESTON 
s.r.o., ktorá vyhrala vo verejnej súťa-

ži zákazku Modernizácia vnútorných pries-
torov ZŠ a prístavbu stolnotenisovej herne 
ZŠ a zákazku Prístavba a nadstavba hasičskej 
zbrojnice, má záujem o ukončenie obidvoch 
zmlúv dohodou.  Nakoniec však k dohode 
neprišlo a to z dôvodu, že firma požadova-
la vyplatenie 24-tisíc € za presun hmôt na 
hasičskej zbrojnici, čo neobsahoval súťažný 
rozpočet. 

Vo verejnej súťaži má každá firma možnosť 
dopytovania, ak jej nie je niečo jasné.  Keďže 
jedna zo zúčastnených firiem verejnej súťaže 
sa dopytovala na riešenie presunu hmôt a vy-
svetlenie dostala každá firma, nemohli sme na 
túto ich požiadavku  pristúpiť. Na škole zasa 
firma nesúhlasila s reklamáciou PVC, ktorej 
poškodenie bolo spôsobené pnutím nivelácie 
a následným odtrhnutím od podkladu. Také-
to vady vznikli najmä v jedálni, na chodbe a 
v triede. Firme sme oznámili, že na ich pod-
mienky nepristúpime a nakoľko koncom júna 

končila platnosť obidvoch zmlúv, tak  sme  im 
prostredníctvom doporučených zásielok ozná-
mili, že od oboch odstupujeme. V skutočnosti 
však zmluvný vzťah  mohol skončiť až dňom 
prevzatia doporučených zásielok firmou. To 
sa stalo až v posledný, teda 18. deň od ulože-
nia zásielky na pošte v Bratislave. Takže firma,  
s ktorou sme mali problémy od samého za- 
čiatku, nezostala svojej povesti nič dlžná. Ro-
bila problémy až do samého konca a pred-
pokladáme, že príde až k súdnemu sporu.  
Osemnásty deň uplynul až 10.8. Dovtedy sa na 
škole nedalo pracovať. No my sme nezaháľali 
a dojednávali sme s dodávateľmi termín zača-
tia prác.  Oslovili sme a požiadali o vypraco-
vanie cenových ponúk všetkých živnostníkov 
a firmy, ktoré pracovali pre HESTON. Jediná 
firma, s ktorou sme nerátali, boli podlahári. 
Veľmi ma prekvapilo, že aj napriek tomu, že im  
HESTON dlží veľké peniaze, všetci boli ochot-
ní začať práce tak, ako sme potrebovali. Začiat-
kom júla som zavolala dodávateľovi PVC, kto-
rého dodávka trvala až 7 týždňov, pretože PVC 
sa vyrábalo až vo Švédsku, ďalej dodávateľovi 
dverí a dodávateľovi parapetných dosiek.  Pred 

začatím prác sa za účasti Komisie pre výstav-
bu a životné prostredie, stavebného dozoru 
Ing. Počucha a riaditeľky školy Mgr. Mojžišo-
vej zdokumentovali všetky práce zrealizované 
HESTON-om,  ktoré by mohli byť dôležitým 
podkladom pre prípadný súdny spor. Taktiež 
bol vypracovaný odborný posudok Cechu 
podlahárov Slovenska na PVC, ktoré je  pred-
metom reklamácie. 

Druhá etapa rekonštrukcie začala 10. 8. Práce 
prebiehajú veľmi dobre, ale hlavne, nadväzujú 
jedna na druhú.  Prvú etapu nedokončila firma 
ani za rok a na dokončenie druhej sme potre-
bovali 1,5 mesiaca. Môžeme povedať, že pro-
blém nebol v subdodávateľoch, ale vo výhernej 
firme, pretože v tom istom čase mali tri zákaz-
ky na rôznych miestach, kam vysielali tých is-
tých živnostníkov, ktorí pracovali aj u nás. 

Hasičská zbrojnica mala byť dokončená za 20 
mesiacov. Nebola. Do zimy sa dokončí strecha 
a obecné zastupiteľstvo schválilo novú verejnú 
súťaž. Veríme, že sa nám podarí vysúťažiť už 
firmu pracujúcu v štandardnom režime. 

Božena Krajčovičová

Firma, s ktOrOu smE mali PrOBlémy, 
nEzOstala sVOJEJ POVEsti nič dlžnÁ 

Budova Pavlovičovho mlyna v Jaslovciach patrí k jedným z naj-
starších stavieb v obci.  Je to už vlastne len torzo bez dvier, okien 
a ešte donedávna s poškodenou strechou. Mlyn dlhé roky sl-

úžil všetkým, pulzoval v ňom život. Už je to dávno, čo sa prestalo to-
čiť mlynské koleso a mlieť múka. Diery v streche boli oči, cez ktoré 
sa počas dažďa rinuli slzy a obmývali  už len obvodové steny kedysi 
užitočnej stavby. Aj počasie zanechalo na mlyne svoje svedectvo. Po 
niekoľkoročných peripetiách s vybavovaním projektovej dokumentá-

cie, vyjadrení, povolenia na likvidáciu azbestu a stavebného povolenia 
dnes už mlyn má konečne novú strechu. Toho času sa spracováva pro-
jekt na oddychovú zónu v záhrade vedľa mlyna, ktorý sa bude realizo-
vať až po vyvození hliny zo záhrady.

Foto z opravy strechy nájdete na webovej stránke obce.
Božena Krajčovičová

Foto: GN

dO PaVlOVičOVhO 
mlyna už nEtEčiE

Zložená stará strecha z mlyna
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túlaVé Psy 
– VEčný 

PrOBlém

Snáď novela zákona o veterinárnej sta-
rostlivosti už nadobro vyrieši problémy 
so psami. Doteraz platí, že ak sa v obci 
nájde pes, musí sa oň postarať obec. Ale 
ako, to nerieši už nikto. 

V poslednom čase sa často stáva, že  
v okolí niekto vypustí psa a obec staraj sa. 
Koncom minulého roka sa našiel jeden 
pes pri Paderovciach. Zamestnanci sa o 
neho starali skoro mesiac, dávali sme ho 
zaočkovať až nakoniec veterinár zistil, že 
je chorý, psa utratil a dal ho do kafilérie. 
Samozrejme, stojí nás to peniaze. To, čo 
sa spustilo potom, neprajem nikomu. 
Skoro denne volali z ochrany zvierat, že 
sme utratili psa, chceli to medializovať, 
dokonca sa o psa začal zaujímať aj hlav-
ný veterinárny lekár. Našťastie sme mali 
od všetkého doklady a dokonca nás po-
chválil, že sme sa riešenia zhostili veľmi 
dobre. 

Neprešlo pol roka a máme problém  
s ďalším psom - krížencom rotvajlera. 
Potuloval sa po parku. Horko-ťažko ho 
zamestnanci dali do voliéry v bývalých 
kasárňach. A je problém. O psa je posta-
rané, ale má aj svoje potreby. Kto pôjde 
vyčistiť voliéru, keď sa ho každý bojí? 
Útulky sú plné, nikto nemá záujem o 
veľkého psa. Malého by ešte zobrali. Keď 
som sa na Slobode zvierat spýtala, čo 
s tým, dostala som odpoveď, že ak mu 
budeme chcieť vyčistiť voliéru, máme 
zavolať veterinára, aby ho uspal. Dobre, 
zaplatíme veterinára, vyčistíme voliéru a 
čo ďalej?  Budeme to robiť každý mesiac? 
Čo sa tým vyrieši pre obec alebo pre psa? 
Dúfame, že povinné čipovanie psov tento 
problém vyrieši. 

Božena Krajčovičová
Foto: MD

Práce začali od garáží
Práce na Revitalizácii Sídliska pokračujú  
v zmysle harmonogramu. Problémy, ktoré sa 
vyskytujú,  riešime priebežne. Z dôvodu za-
chovania zelene pri bytovom dome 334 bola 
navrhnutá iná trasa splaškovej kanalizácie. Za-
čali sa práce aj pri garážach, kde bude ulože-
ná vsakovacia zámková dlažba. Chceli by sme 
požiadať, ak máte nejaké postrehy alebo pripo- 
mienky, aby ste ich oznámili na obecnom úra-
de, pretože veľakrát projektant ani firma ne-

môže vedieť o problémoch, ktoré sa vám vys- 
kytujú. Budeme sa zaoberať každým návrhom 
alebo pripomienkou. V poslednom čase ste 
nás upozornili na to, že výkopová hlina  bola 
skladovaná pod oknami a počas horúcich dní 
nebolo možné vetrať. Firma bola s touto požia- 
davkou oboznámená a vyzvaná na nápravu. 

Božena Krajčovičová
Foto: GN

VýmEna OsVEtlEnia 
a FOntÁny na nÁmEstí

V roku 2013 bola dokončená Revitali-
zácia námestia z eurofondov. Podľa 
zmluvy obec musí po kolaudácii 

dodržať päťročné obdobie a nerobiť žiad-
ne zmeny. Už od samého začiatku sme mali 
problémy s osvetlením, ktoré viac nesvietilo 
ako svietilo. Zo začiatku firma, ktorá reali-
zovala túto zákazku, uznala reklamáciu. Ne-
skôr sa už začali brániť, nakoľko bol problém  
v častom vypaľovaní žiaroviek a na tie sa re-
klamácia nevzťahuje. Po konzultácii s minis-
terstvom pôdohospodárstva a TTSK sme po 

uplynutí piatich rokov mohli vymeniť svetlá. 
Ďalším, neviem či problémom, je fontána 
na námestí. Je viacej tých, ktorým sa nepáči. 
Projektová dokumentácia na námestie bola 
z roku 2009 a v čase, keď som bola prvýkrát 
zvolená - v roku 2010, už bola žiadosť o do-
táciu podaná, takže sa s tým nedalo nič robiť.  
Súčasťou projektu bola aj fontána. Teraz by 
sme už mohli fontánu vymeniť, ale budeme 
radi, ak sa k tomu vyjadria aj občania. 

Božena Krajčovičová

robil u nás viac ako šesť rokov
Od kolaudácie domu smútku uplynulo už päť rokov. Bola to prvá stavba, na ktorej robil 
pán Jaroslav Šprto stavebný dozor. K stavbám, ktoré ešte dozoroval, patrili: zariadenie pre 
seniorov, cyklotrasa, nadstavba materskej školy, miestne komunikácie na Panských die-
loch, rekonštrukcia KD v Paderovciach. Na jar tohto roka začal mať zdravotné problémy, 
odvtedy už neprišiel. V polovici augusta bol pán Jaroslav Šprto pochovaný v rodnej obci. 
Zomrel vo veku 72 rokov. 
Česť jeho pamiatke. 

Božena Krajčovičová

Oprava chodníka pred bytovým domom 334
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sOm rada, žE PatrímE k OBciam, 
ktOré EštE maJú hasičOV

Také suché leto, aké sme prežívali 
tento rok, tu ešte nebolo. Teploty 
vystupovali niekoľko týždňov nad 

30 °C. Všetko dozrievalo v priemere o dva 
týždne skôr, dokonca z polí mizla aj kuku-
rica. Konečne bolo na september hlásené 
ochladenie. Od rána prvej septembrovej 
soboty padali prvé kvapky dlho očakávané-
ho dažďa. 
Asi okolo 18. hodiny mi volali hasiči, že začí-
na problém na konci Paderoviec – zaplavuje 
ich voda z polí. Asi po hodine mi oznámili, 
že vodu odčerpali a klesá.  Okolo 20. hodiny 
prišla búrka a s ňou nová vlna dažďov. Hasi-
či nahlásili  znova výjazd. Tento raz sa  voda 
dostala do dvoch dvorov rodinných domov. 
Ani odčerpávanie už nepomáhalo a voda 
zo záhradníctva sa valila prúdom. O 21.30  
som volala vedúcemu z firmy Termomont 
(pracujú na sídlisku), či nemajú zaparkovaný 
bager v kasárňach. Našťastie mali. Po strojní-
ka, ktorý bol ochotný, som bola v Bučanoch. 
Začali sme s prehlbovaním rigola pozdĺž ces-
ty, aby sme odviedli vodu k Radošovciam, 
kde je popod cestu urobené odvodnenie do 
Blavy. No asi po dvoch hodinách sme práce 
bagrom zastavili, pretože voda už nevsakova-
la do pôdy, dokonca to mohlo  mať opačný 
efekt a voda by sa vracala do dediny.  
Počas celej doby dážď neustával, na obyva-
teľoch z postihnutých rodinných domov bolo 
vidieť zúfalstvo, bezmocnosť, hnev a strach, 
ale robili všetko preto, aby zabránili prítoku 
vody.  Z domu priniesli plech, vložili ho do 
rigolu na začiatku vjazdu do záhradníctva  
a zasypali ho kamením, aby po jeho naplnení 
voda odtekala cez cestu.  Po polnoci som za-
viezla strojníka domov, ale hasiči mokrí a za-
blatení neustávali v odčerpávaní vody. Kým 
poumývali všetku použitú techniku, boli dve 
hodiny nadránom. 
Dedina sa zobudila do slnečného rána a hasi-
či znova nastúpili, aby poumývali cestu. Do-
mácim zostalo zúfalstvo a robota pri čistení 

a odstraňovaní blata. Našťastie, nedeľa bola 
slnečná a nesplnili sa predpovede meteoro-
lógov. Ale len do večera. Večer znova prišla 
búrka a prívalové dažde. 
V pondelok ráno pred štvrtou hodinou zvo-
nil telefón. Po jeho zdvihnutí som si vypoču-
la nadávky a hovor na druhej strane bol do-
končený slovami: „Som zvedavá, čo urobíte.“ 
Zavolala som Ing. Petrovi Slivenskému, ktorý 
okamžite zabezpečil ostatných hasičov. 
Po piatej hodine začali chodiť autá do atóm-
ky, tak som s políciou riešila presmerovanie 
prejazdu áut cez Radošovce. Okolo pol sied-
mej sa situácia dostala ako-tak do normálu, 
ale hasiči zostali na mieste až do ôsmej ho-
diny ráno. Ja som odchádzala ráno o pol sie-
dmej na otvorenie začiatku školského roka.  
Ešte nebolo ani sedem hodín a na sociálnych 
sieťach (na facebooku)  bolo napísané, ako 
obec nič nerobí, hasiči sú neochotní, ba do-
konca, že odmietli pomoc. Príspevok bol do-
končený tým, že sa majú hanbiť. 
Tak toto už bolo veľa. Viem, že veľa ľudí na 
nich nadáva kvôli hasičskej zbrojnici, kvôli 
výbave, kvôli... snáď kvôli všetkému. Ale aby 
nadávali tí, ktorým pomohli? Každý má svo-
ju rodinu, svoj program, ale ešte sa nestalo, že 
niekomu odmietli pomoc. To nie je iba voze-
nie sa v hasičských autách, je to predovšet-

kým robota. Nedocenená robota. Ďakujeme 
a tešíme sa, že patríme k obciam, ktoré ešte 
DHZO majú. 
Podľa údajov Slovenského hydrometeorolo-
gického ústavu v Bratislave Jaslovské Bohuni-
ce patrili k tým, kde spadlo najväčšie množ-
stvo zrážok za 24 hodín a to 63,7 mm/m2.  
Podľa vyjadrení odborníkov, takéto počasie 
môžeme očakávať častejšie, a preto by bolo 
namieste, aby ohrozované domácnosti mali 
doma pripravené vrecia s pieskom, ktoré by 
mohli zabrániť väčším škodám.  
Viac foto na webovej stránke obce.

Božena Krajčovičová
Foto: BK

Zaujímavosť, ktorú zverejnil SHMÚ na svo-
jich webových stránkach:  V Jaslovských Bo-
huniciach bol prekonaný rekord celkových 
zrážok za september už za prvé 4 septembrové 
dni. V termíne od 1.9. do 4.9. (do 17,30 hod.) 
u nás napršalo až 151,5 mm. Už po necelých 
štyroch dňoch tohtoročného septembra na 
našej stanici merania prekonali rekordný 
úhrn zrážok za celý september v oficiálnej 
histórii pozorovaní od roku 1961.

-red-

Voda z polí nad Paderovcami 

Plná Blava
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Dlho sme sa pohrávali s myšlienkou po-
staviť niečo pre skateboardistov. Ľudia 
sa sťažovali, že deti dlho do noci robia 
hukot po dedine a ničia majetok. Hľada-
li sme projektantov, ktorí by naprojek-
tovali skatepark. Ak by sme možno plá-
novali urobiť veľký skatepark, mali by 
záujem, ale o menší sa veľmi nezaujíma-
li.  Vyriešil to jeden náhodný rozhovor a 
ochota projektanta. Do niekoľkých dní 
po tom, ako sme ho oslovili, prišli dvaja 
mladí ľudia. Otec držal dieťa v nosiči a 
urobili sme obhliadku miesta. Okamžite 
sa im priestor zapáčil a už je objednaná 
projektová dokumentácia.     
Jazda na pumptracku je najlepším zákla-
dom pre pohyb detí aj dospelých. Hlad-
ký povrch trate umožňuje jazdu nie- 
len na bicykloch, ale tiež na kolobežke, 
skateboarde či korčuliach.  Okrem zába-
vy si počas jazdy môže každý budovať 
praktické technické návyky a rozvíjať 
celkovú telesnú kondíciu. 

Božena Krajčovičová
Ilustračné foto  

PumPtrackna cintOrínE Platia PraVidlÁ, 
ktOré sa musia dOdržiaVať

OV praxi sa často stáva, že občania nie 
sú dostatočne informovaní o tom, čo 
je možné robiť pri úprave hrobových 

miest. Všetko záleží od miery poškodenia či 
už počasím, vekom, prerábkou alebo stavbou 
nového pomníka.  
V tejto súvislosti by sme chceli upozorniť ná-
jomcov hrobových miest a každú oprávne-
nú osobu, že všetky stavebné práce, úpravy 
hrobov a ich okolia na miestnom cintoríne  
v Jaslovciach i v Paderovciach je možné usku-
točňovať len s písomným súhlasom prevádz-
kovateľa pohrebiska, ktorým je obec Jaslovské 
Bohunice. Nájomca hrobového miesta  musí 
požiadať obec o súhlas, na základe ktorého 
budú môcť kamenárske firmy robiť úpravy 
hrobových miest. Nájomca si preto vypíše žia- 
dosť o úpravu hrobového miesta (vzor tlači-
va je dostupný na obecnom úrade alebo aj na 
webovej stránke obce). Obec vydá stanovisko 
k žiadosti o povolenie stavebných úprav a ná-
jomca túto skutočnosť oznámi kamenárskej 
firme. 
Termín začatia a ukončenia prác na cintoríne 
musí nájomca oznámiť pracovníkovi obce, 

ktorý na úpravu hrobového miesta dohliad-
ne v zmysle určených záväzných podmienok 
VZN č. 86 -Prevádzkový poriadok cintorína a 
domu smútku (VZN je zverejnené na webovej 
stránke obce).
Ak by mal niekto záujem o novovybudované 
hrobové miesta na cintoríne v Jaslovciach, 
obecné zastupiteľstvo schválilo na svojom za-
sadnutí  25.6.2018 jednorazové poplatky za 
jednohrob vo výške 75 € a za dvojhrob 100 €.
Na odkrytých častiach  hrobových miest sú 
plochy často vysádzané rôznymi druhmi ras-
tlín. Vhodné sú letničky alebo trvalky. Ná-
jomcom hrobových miest sa zakazuje vysád-
zať akékoľvek stromy a ostatné dreviny (napr. 
tuje) na hrobových miestach, v ich okolí a  
v areáli cintorína vôbec.
Veríme, že takýmto spôsobom sa nám po-
darí vyhnúť sa rôznym zbytočným sporom a 
zároveň udržať náš cintorín dôstojný a pekne 
upravený.
Bližšie informácie môžete získať na tel. čísle  
033/5571028 u Ing. Michalcovej.

ZM

Pri výjazde smerom na Trnavu máme pri ceste 
merač teploty. Ukazuje teplotu cesty a vzdu-
chu. Cez tie najhorúcejšie augustové dni ráno 
krátko pred šiestou bol vzduch teplý 20-21 °C 
a teplota cesty bola 27-28 °C.  Horúce slnko 
cez deň ju nahrialo tak, že sa cez noc nestih-
la poriadne ochladiť. Máme (zatiaľ) výhodu 
oproti mestám v tom, že asfaltových a betó-
nových plôch je menej. Ale ako dlho? Móda 
betónových povrchov (zámkových dlažieb) a 
asfaltovania nemá konca-kraja. Áut pribúda, 
rozširujú sa parkoviská. A stoja tomu v ceste 
stromy. Tak preč s nimi, aj tak nás „ohrozujú“. 
A betónová plocha je predsa skoro bezúdržbo-
vá. Netreba ju kosiť, nemáme z nej zelený od-
pad, nedrží sa na nej voda a nie je na nej blato. 
Veď ju riadne odvodníme.
Svetová produkcia betónu je približne 25 bi-
liónov ton (údaj je zverejnený v r.2014), to je 
obrovské číslo. V televízii vysielali reláciu, kde 
vraveli o tom, že denne na svete vybetónujeme 
plochu veľkú ako 20-tisíc futbalových ihrísk 
(škoda, že nepovedali, do akej výšky). Je pred-
poklad, že to bude stále viac a viac. Tieto plo-
chy sú ale mŕtve, bez života. Neúmerne sa pre-
hrievajú a nakumulované teplo vypúšťajú do 
okolia v noci. Tak čo pomôže? Klimatizácia.
Kúpime si ju, napojíme do elektriky a spokojne 
za zavretými oknami pozeráme von na horúci 

vzduch, prevaľujúci sa nad autami zaparkova-
nými na vydláždených plochách a na vysuše-
nú krajinu spaľovanú slnkom. Nie je to však 
také idylické. V EÚ sa energetický priemysel 
(výroba elektriny a tepla) podieľa na produkcii 
skleníkových plynov podielom asi 30 %, celo-
svetovo minulý rok vypustili výrobcovia ener-
gie do ovzdušia rekordne najviac CO2 – takže 
efekt veveričky v kolese. 
Mŕtve betónové plochy (ktoré občas preru-
šíme nejakou výsadbou v nádobách alebo 
chudákom stromom v záplave betónu) ešte aj 
odvodníme a dávame si vodu preč z územia. 
Keď potom aj príde dážď, tak vysušená pôda 
ho vsiakne málo a keďže o dažďoch, ktoré 
boli niekedy „tiché“ a vytvárali na mlákach 
klobúčiky, môžeme len snívať, lebo väčšinou 
sa jedná o prudké prívalové dažde, ktoré od-
tečú skôr, než by vsiakli do zeme a naplnili 
podzemné zásobníky vôd. Výsledkom sú ob-
rovské materiálne škody aj straty na životoch 
a paradoxne vyschnuté malé potoky a riečky, 
klesajúca voda v studniach, vysychajúce rieky 
a jazerá. 
Ale my sme hluchí a slepí. A betónujeme.
Zdroj info: internet.

  
BH

sPrÁVamE sa akO 
VEVErička V kOlEsE
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Začiatkom augusta sme mali nahlá-
sené problémy s odpadovou kanali-
záciou na Šidúnkoch, Krátkej ulici 

a Panských dieloch. Na prečerpávacích 
staniciach boli zistené nefunkčné čer-
padlá. Ozvali sa hlasy, aký je obecný úrad 
neschopný, keď nevie zabezpečiť bezporu-
chový chod. Aby sme to uviedli na správnu 
mieru, vysvetlíme, ako vlastne kanalizácia 
funguje.
V obci máme tlakovú kanalizáciu, kde sa od-
padové vody  odvádzajú do čističky odpado-
vých vôd (ČOV) čerpacími stanicami, ktoré 
sú v Paderovciach, na ul. Lipová a Šidúnky. 
Nie teda gravitačnú ako pri klasickej kanali-
zácii. Tlaková sa buduje hlavne v rovinatých 
územiach, kde by si gravitačná kanalizácia 
vyžadovala veľké hĺbky uloženia potrubia, čo 
by bolo technicky aj finančne veľmi náročné. 
Problémy nastávajú vtedy, keď občania há-
džu do toaliet predmety, ktoré tam nemajú čo 
robiť: hygienické vreckovky, vlhčené utierky, 
rôzne druhy PVC plastov, handry, zvyšky z 
potravín, oleje a tuky atď., ktoré v značnej 
miere poškodzujú čerpadlá na tlakových 
kanalizačných prípojkách. Aj pri gravitačnej 
kanalizácii ľudia hádžu rôzne predmety, 
avšak táto kanalizácia má väčšie parametre. 
Väčšina týchto predmetov je potom zachytá-
vaná až na ČOV, keďže na gravitačnej kanali-
zácii nie sú čerpadlá. Oproti tomu u tlakovej 
kanalizácie sú malé dimenzie potrubí – aby 
sa v nej vytvoril dostatočný tlak. Kanalizácia 
sa tak ľahko upchá nevhodnými predmetmi.  
Čudovali by ste sa, čo všetko sa nájde pri od-
straňovaní nahlásených problémov: spodná 
bielizeň, plienky, hygienické vložky, ponož-
ky, oblečenie, handry na umývanie, plastové 
hračky, tyčinky na čistenie uší, kefa na umý-
vanie WC, raz to bola dokonca polka kurčaťa 
aj kusy dreva. Sami sa čudujeme, ako ich tam 
niekto dostal. Pripočítajte si k tomu oleje a 
tuky. Raz sme dokonca našli pod kanalizač-
ným poklopom vrece s handrami. Je jed-
noduché povedať: „Obec sa nestará.“  Väč-
šinou ale riešime práve poruchy spôsobené 

nezodpovednými a ľahostajnými užívateľmi 
kanalizácie. Najrizikovejšie sú totiž čerpadlá, 
do ktorých, ak sa dostanú väčšie predmety, 
sa poškodia. Všetko tak závisí od hlavne od 
ľudí. Samozrejme, popri nežiadúcich pred-
metoch v kanalizácii je tu aj bežné opotrebo-
vanie čerpadiel, ktoré vplyvom nepretržitej 
prevádzky a v spojení so skutočnosťou, že sa 

nachádzajú vo veľmi agresívnom prostredí, 
z času na čas musíme vyčistiť, vymeniť po-
škodené rezné a iné vnútorné komponenty, 
opieskovať ich a znovu natrieť, aby sme im čo 
najviac predĺžili ich životnosť.
Viac foto nájdete na webeb obce.

MD
foto: MD

Je jednoduché povedať: „Obec sa nestará.“

Handry v kanalizácii na Šidúnkoch

Stalo sa módou, že už sa väčšia oslava nezaobíde bez ohňostroja. 
Jeho cenová dostupnosť zmenila tento silvestrovský zážitok na bež-
nú záležitosť.
Tým, ktorí oslavovali, svadbili sa a boli hore, nevadilo, keď pred pol-
nocou rozžiarili oblohu a pískavé zvuky svetlíc, praskanie a výbuchy 
narušili nočné ticho. Tí, ktorí sú doma a bývajú v okolí tejto zábavky, 
sa však väčšinou sťažujú. Nie je to príjemné, keď nie ste na to pripra-
vení a nečakáte to. 
Po množiacich sa sťažnostiach obec pristúpila k prijatiu VZN č. 113 

o obmedzení používania pyrotechnických výrobkov, ktoré nado-
budlo účinnosť 14.7.2018. Týmto sa obmedzilo používaniu ohňo-
strojov  na území obce s výnimkou 31.12. (Silvester) v čase od 18.00 
hod. do 1.1. (Nový rok) do 00.00 hod. V inom čase je používanie 
pyrotechnických výrobkov na území obce zakázané. Výnimku z po-
vinností môže udeliť starosta obce. Porušenie VZN sa bude riešiť 
ako priestupok alebo správny delikt.
Celé znenie VZN nájdete na webovej stránke obce.

BH

Ohňostroje mimo silvestra sú zakázané
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Vedeli ste o tom, že na cintoríne sa dá 
pestovať zelenina? Nasvedčuje tomu 
odpad, ktorý tu pravidelne  nachádza-

me v kontajneroch. Robia to len tí, čo bývajú  
v blízkosti. Nepochopiteľné. Vrcholom je, keď 
sa sem-tam nájde aj nejaké menšie uhynuté 
domáce zviera. Prosíme, prestaňte s tým. 
Pravidelne sa opakujúci problém „anonymné-
ho“ Sídliska. Neporiadok v okolí kontajnerov 
na odpad. Nedokážeme sa správať ako civili-
zovaní, inteligentní ľudia. Veľmi radi pouka-
zujeme na nedostatky iných, radi kritizujeme 
a na všetko máme to „svoje“ riešenie – len to 

nedokážeme preniesť na seba.
Takže ešte raz: ak meníte nábytky, tie, čo do-
slúžili, odvezte na EKOdvor. Aj staré zemiaky 
z pivnice. Podnikatelia a živnostníci, likviduj-
te si svoj odpad v rámci svojej podnikateľskej 
činnosti a neprenášajte to na obec. Tak ako 
sa niekto v auguste zbavil okna z dodávky (?)  
a položil ho za kontajner na sklo. Nevraviac o 
tom, že bezpečnostné sklá z automobilov do 
kontajnerov so sklom nepatria.

BH
Foto: BH

kdE VšadE sa dÁ 
PEstOVať zElEnina 

V minulom čísle novín sme ponúkali novú 
službu pre starších občanov Paderoviec, a 
to možnosť objednania si základných dru-
hov potravín, keďže v obci nie je obchod 
s potravinami. Ponuku sme oznamovali aj 
miestnym rozhlasom. O túto službu zatiaľ 
nikto neprejavil záujem. Naša ponuka je 
stále aktuálna, záujemcovia sa môžu in-
formovať v KD Paderovce v kuchyni na  
1. poschodí u pani Trgalovej v čase od  
6. do 12. hod. alebo na obecnom úrade u 
pani Beaty Matovičovej.

BM

O mOžnOsť 
nakuPOVania 
zatiaľ nEBOl 

zÁuJEm

Oznam 
ambulancie 

mudr. grékovej
Obvodná ambulancia MUDr. Danky Gré-
kovej na Sídlisku oznamuje, že od 1.9.2018 
došlo k zmene ordinačných hodín:
v pondelok, stredu a piatok sa ordinuje od 
6.00 do 13.00 hod.,
v utorok a štvrtok sa ordinuje od 6.00 do 
15.00 hod.

V čakárni pred ambulanciou je zariade-
nie na e-časenky. Preto upozorňujeme 
pacientov, aby mali pri sebe (európsku) 
kartičku poistenca  alebo eID (občiansky 
preukaz s elektronickým kontaktným či-
pom), ktorý je treba vložiť do zariadenia 
a už potom si len navoliť úkon, ktorý 
od lekára potrebujete, a zariadenie vám 
vydá lístok s poradovým číslom, podľa 
ktorého budete volaný.
Súčasne oznamujeme, že sa môžete cez 
stránku www.medasy.sk objednať na pres-
nú hodinu.

-red-
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škOla 
VOlÁ
Na brány škôl zaklopal nový škol-

ský rok. Po krásnych a slnečných 
dvojmesačných prázdninových 

dňoch opäť je tu škola. Čas učenia, akti-
vít, súťaží. Starostka našej obce Božena 
Krajčovičová spolu s novou riaditeľkou 
školy Mgr. Katarínou Mojžišovou uvítali 
41 nových žiakov – prváčikov, ktorí boli 
pasovaní za riadnych žiakov základnej 
školy. Na pamiatku dostali knižku a slad-
kosť. Prvácke triedy si rozdelili Mgr. Mo-
nika Holická a Mgr. Veronika Pavlíková. 
Po slávnostnom otvorení dostali  žiaci 
inštrukcie od svojich triednych učiteľov. 
Po slávnostnom otvorení školského roka 
v kultúrnom dome sme navštívili aj deti  
v MŠ, ktorým sa tiež odovzdala maškrtka, 
aby prežili sladký školský rok.

DH, MO Foto: DH

rozlúčka s 
deviatakmi 

Postupujú o stupienok vyššie. Opúšťajú 
školské lavice základnej školy a s čerstvým 
občianskym preukazom vo vrecku sú opäť 
bližšie k vysnívanej dospelosti.
V stredu  20. júna sa pri príležitosti ukon-
čenia školského roka 2017/2018 prišli na 
obecný úrad rozlúčiť deviataci z našej zá-
kladnej školy v sprievode triednej učiteľ-
ky a zástupcu riaditeľa. Starostka obce im  
v príhovore popriala veľa šťastia na stred-
nej škole a ďalšej ceste životom. Deviataci 
sa podpísali do pamätnej knihy a prevzali 
si pekný darček. Pri malom občerstvení 
nám zaspievali a zahrali na gitare.    
Milí deviataci, prajeme vám úspešný vstup 
do školského roka na stredných školách.

Danka H.

Už aj na obecnom úrade si môžete po-
žiadať o výpis z listu vlastníctva, ob-
chodného registra a registra trestov. 

Integrované obslužné miesto občana (IOMO) 
vám uľahčí vybavovanie úradných záležitostí.
Všetky vydávané dokumenty sú platnými 
verejnými listinami použiteľnými na právne 
účely.
Na ktoromkoľvek IOMO môžete požiadať o 
vydanie výpisu za nehnuteľnosti, ktoré sa na-
chádzajú kdekoľvek na Slovensku bez regio-
nálnej viazanosti. Nie je tak potrebné navští-
viť IOMO v mieste vášho trvalého bydliska.
O Výpis z listu vlastníctva môže požiadať kto-
koľvek aj keď nie je vlastníkom nehnuteľnosti. 
O Výpis z listu vlastníctva, ktorý bude obsa-
hovať rodné číslo, môže požiadať iba majiteľ 
nehnuteľnosti alebo jeho splnomocnenec, kto-
rý predloží úradne overené splnomocnenie.
Občan sa pri vybavovaní Výpisu z listu vlast-
níctva preukazuje platným občianskym pre-
ukazom alebo cestovným pasom. Za službu 
zaplatíte 7,90 €.
Výpis z obchodného registra je dokument, 
ktorý obsahuje údaje zapísané v obchodnom 
registri ku dňu vyhotovenia výpisu. O výpis z 

obchodného registra môže požiadať ktokoľvek 
bez udania konkrétneho dôvodu. Občan sa 
pri vybavovaní Výpisu z obchodného registra 
preukazuje platným občianskym preukazom 
alebo cestovným pasom. Za službu zaplatíte 
4,50 €.
Výpis z registra trestov je listina, ktorá preu-
kazuje, či osoba bola alebo nebola odsúdená, 
a obsahuje len odsúdenia, ktoré neboli zahla-
dené (vymazané). Občan Slovenskej republiky 
sa pri vybavovaní Výpisu z registra trestov na 
pracovisku IOMO preukazuje platným ob-
čianskym preukazom alebo cestovným pasom 
vrátane originálu alebo overenej kópie rodné-
ho listu. Občan Českej republiky sa preukazuje 
platným občianskym preukazom alebo cestov-
ným pasom vrátane originálu alebo overenej 
kópie rodného listu. Cudzinec sa preukazuje 
platným cestovným pasom vrátane úradne 
preloženej kópie rodného listu. Za službu za-
platíte 3,90 €.
Aktuálny zoznam pracovísk IOMO a poskyto-
vaných služieb nájdete na www.iomo.sk.
U nás na obecnom úrade výpisy vybavíte v po-
kladni (tel. 033/5571026). 

BH

Výpis z listu vlastníctva, registra  
trestov aj obchodného registra 

vybavíte už aj na obecnom úrade
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Na divadelnom 
predstavení v Modre

V júni sme sa s klientmi zúčastnili krásneho 
podujatia, ktoré organizovalo Mestské cent-
rum sociálnych služieb v Modre pod názvom 
„Juniáles“. Klienti sa zabavili na divadelnej hre 
„Bičianka z doliny“. Samozrejme, nechýbala 
ani živá hudba, pri ktorej si naši klienti zaspo-
mínali, zaspievali a v rámci svojich možností aj 
dobre zatancovali. Tento krásny deň im okrem 
úžasného programu spestril aj výborný guláš, 
domáce koláče a štrúdle, na ktorých si pochut-
nali. Pani riaditeľke Mgr. Machalovej aj touto 
cestou veľmi pekne ďakujeme za pozvanie.

Guláš párty sa vydarila
Vďaka úžasnému personálu v Bohunke sa 23. 
júna konal 1. ročník skvelej akcie pod názvom 
„Guláš párty v Bohunke“. Hostí vítala vôňa pra-
vého a chutného kotlíkového gulášu. Ešte teraz 
sa nám pri pomyslení naň zbiehajú slinky. Gu-
láš nám navaril syn našej klientky, pán Sekera, 
s kamarátom. Obec nám postavila stany, na-
koľko sa nám v júni podarilo vybaviť „zvláštne 
aprílové počasie“. Avšak nás zlé počasie neod-
radilo a celé dopoludnie sa nieslo v znamení 
skvelej hudby, súťaží pre malých aj veľkých, 
o ktoré sa postarali naše kreatívne sociálne 
pracovníčky. O hudobnú zábavu sa postarala 
folklórna skupina Blavanka a naši dobrovoľní-
ci otec a syn Slávikovci. Okrem toho sme ne-

zabudli ani na pohostenie. Personál Bohunky 
napiekol fantastické koláčiky a slané pečivo. 
Vilma potraviny prispeli pitným režimom, 
dodávateľ stravy DoraGastro famóznymi pa-
gáčikmi, Lekáreň Bohunice dobrým vínkom. 
Návštevou nás poctili aj pani starostka Božena 
Krajčovičová, ktorá obdarila všetkých klien-
tov malými darčekmi, a poslanec obecného 
zastupiteľstva p. Miroslav Gajarský. Všetkým 
zúčastneným a sponzorom ako aj rodinným 
príslušníkom našich klientov, ktorí neodmiet-
li naše pozvanie, veľmi pekne ĎAKUJEME a 
tešíme sa na ďalšie spoločné, vydarené akcie.

začiatok leta sme 
v Bohunke odštartovali 
vo veľkom štýle

Od 1.8. sa naše zariadenie kapacitne 
rozšírilo o 8 nových miest. Prijímame 
nových klientov od 1.8.do 31.12.2018 
na krátkodobé (počas vašej dovolen-
ky, kúpeľnej liečby) aj celoročné pobyty. 
Cena samoplatcu je 31 €/deň.

Prijímame 
nových klientov

Ani počas leta nezaháľame
Keďže sa neustále snažíme, aby sa nám spo-
ločne v Bohunke dobre žilo, máme radosť, že 
sa nám podarilo zakúpiť klimatizáciu, ktorá 
zmierňuje tieto horúce dni. Hneď zrána našich 
klientov rozhýbe naša fyzioterapeutka Mgr. 
Ivetka Krajčovičová. Každú druhú stredu si pri 
harmonike spoločne zaspievame s našou dob-
rovoľníckou dvojicou – otec a syn Slávikoví. 
Okrem ďalšieho programu naši klienti teraz 
zberajú, čo si ešte koncom mája posadili. Tešia 
sa teraz tak z úrody rajčín, papriky a uhorky. 
Letné horúčavy nám pomáha zvládnuť nielen 
nová klimatizácia a naša vypestovaná zelenina, 
pretože sme si s klientmi na osvieženie v tieto 
horúce dni pripravili aj úžasný bazový sirup. A 
keďže nám v areáli kvitla lipa, tak aj s tou sme 
sa trochu pohrali a nasušili na zimu na voňavý 
čajík.  

Mgr. Monika Mitasová, inštruktor sociálnej 
rehabilitácie

foto: Mgr. Valéria Chorvatovičová, sociálny 
pracovník

Rozlúčka s letom
Leto odchádza do ústrania 

a jeseň začína svoju éru panovania. 
Slnko splnilo už svoju úlohu, venovalo 

nám po mnohé dni modrú oblohu. 
Zem si vydýchla, vrátila nám viacnásobne 

všetko, čo ľudské ruky do nej vložili, 
aby sme ďalšie mesiace bez hladu prežili. 

Ďakujeme aj stromom, že nás obdarili 
množstvom sladkých plodov. 

Čas prázdnin pominul, už patrí minulosti, 
žiaci sedia v laviciach a naberajú 

nové vedomosti. 
Utíchne aj spev vtákov, ktorý 

nás tak cez leto tešil, 
ale mnohý vtáčik vie, že musí odletieť 

na juh do tepla, aby zimu prežil. 
Taký je nepísaný zákon prírody 
a my sa mu musíme podriadiť 
a podľa jej diktátu sa ďalším 

obdobiam prispôsobiť.

autor: Melánia Gergelyová, 
klientka ZpS Bohunka

ĎakOVný E-mail Od 
manžElky nÁšhO  
BýValéhO kliEnta
Milá pani riaditeľka,
asi pred rokom ste mi umožnili umiestniť 
manžela Mikuláša Fehéra vo vašom za- 
riadení. V novembri som Vám dala ve-
dieť, že manžel zomrel, a tak pomaly 
ako ide ďalší  rok, spamätávam sa a spo-
mínam. Na Bohunku mám veľmi dobré 
spomienky. Ste úžasná žena na správnom 
mieste, dar pre klientov. Keby manžel žil 
a bol by zdravý, iste by Vám to takto aj 
povedal, vedel si vážiť prácu, vedel si vážiť 
ženy a vedel to aj dať najavo.
Ešte raz sa Vám chcem poďakovať, že ste 
spríjemnili posledné dni môjmu man-
želovi. Rovnako, prosím, tlmočte moje 
poďakovanie a uznanie zdravotným se-
stričkám a všetkým dievčatám v kolektí-
ve. Spomínam na vás všetkých v dobrom 
a s láskou.
Nech sa vám v Bohunke darí.

Dária Fehérová

Veselú referenciu o našom zariadení si 
môžete prečítať aj v regionálnych novinách 
Trnavsko, vydanie č.34/24. august 2018

Juniales Modra Guláš I. Bohunka
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Do súťaže o najlepší guláš, ktorá sa konala 14.7., sa prihlá-
silo 32 súťažných družstiev, z toho polovica bola domá-
cich. Hlavným porotcom bol Gabriel Kocák, o dobrú 

náladu sa postarala skupina Plastik pod vedením Pavla  Adám-
ka. Všetky súťažné tímy boli pripravené a po príhovore starostky 
Boženy Krajčovičovej, porotcu Gabriela Kocáka a Veroniky To-
mašovičovej chytili nože, kotlíky, povyťahovali tajné ingredien-
cie a varenie sa začalo. Na vyplnenie času, dokiaľ to v kotloch 
bublalo, mohli deti, ale aj súťažiaci, ktorí nestrážili a nemiešali 
guláš, súťažiť. Boli pripravené aj rôzne atrakcie pre deti - rodeo 
býk, jumping, skákací hrad a trampolíny. Porotca sa pohyboval 
okolo tímov, aby zhodnotil a sledoval aj priebeh varenia. Podve-
čer mali súťažne tímy priniesť vzorku guláša pre porotcu a čaka-
lo sa na výsledok. Po chvíli napätia prišlo vyhlásenie. Všetky tri 
prvé miesta zostali na domácej pôde: 1. miesto tím Crusaders, 2. 
miesto Bapka Blašková ne.ser.o., a 3. miesto získali Murári. Cenu 
za najviac predaných lístkov, 130 ks, získal tím  Z údolia hypoték, 
J. Bohunice, ktorý získal aj  Cenu šéfkuchára. Cena útechy patrila 
bohunickej mládeži. Počasie nám prialo a  zábava pokračovala do 
neskorých hodín. Všetkým patrí veľká vďaka za účasť, spoluprácu  
a tešíme sa na 9. ročník Gulášovej  pohody.

M.O.
D. H.

dOmÁci gulÁš 
zaBOdOVal na 

PlnEJ čiarE
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Pekný deň so súťažami a hrami pre deti pripra-
vili spoločne  policajti OO PZ , DHZ – Jaslovské 
Bohunice, AXA - Jazdecký Klub, Vodácko-turis-
tický klub, OZ Meander, Poľovné združenie Bla-
va, Klub vojenskej histórie a ôsmaci a deviataci z 
našej školy. Ďakujeme.
Viac foto na webe obce.

Foto: DH

Oslavy 
dňa detí 
2.6.2018 
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Rodičia využívajú 
služby tábora 

čoraz viac
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Obec opäť zorganizovala počas letných prázdnin Denný letný tábor. 
Trval 4 týždne. Hlavným dôvodom bolo pomôcť a odbremeniť ro-
dičov. Pre mnohých totiž toto obdobie znamená starosť navyše. Kam  

s deťmi, ktoré nemôžu zostať doma samy bez dozoru.

O tom, že myšlienka je dobrá a ujala sa, svedčí fakt, že tento rok bol najvyšší počet detských 
účastníkov. Tieto služby sa naučili využívať aj „cezpoľní“. O deti sa starali trvalo 3 pracovníci a 

vypomáhali aj pracovníčky z oddelenia kultúry, najmä počas výletov. 

Pre deti boli pripravené kreatívne dielne, súťaže, výlety, rôzne aktivity – najväčší úspech zožalo 
oblievanie sa vodnými pištoľami. Navštívili Piešťany a previezli sa loďou po Váhu. V teplách, 

ktoré u nás panovali, určite padla vhod návšteva jaskyne Driny, ktorá je jedinou sprístupnenou 
jaskyňou na západnom Slovensku. Zvieratá a deti, to ide dokopy, preto sa zorganizovali aj dva 

výlety za nimi. Do Malkia parku, ktorý je útočiskom pre viaceré druhy zachránených zvierat, a 
zavítali sme aj na Ranč pod Babicou, kde je tiež viac ako 40 druhov zvierat.

Máme dobré spätné väzby od rodičov aj detí, čo nás veľmi teší. Veríme, že budú dobré pod- 
mienky a tábor zorganizujeme aj budúci rok.

Danka H.
Foto: -kul-
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Pozemkové úpravy Kopanice
Najlepším riešením vysporiadania pozem-
kov sú malé pozemkové úpravy. Tie, ktoré 
sa týkali Krátkeho poľa (medzi Sídliskom a 
Šidúnkami), už máme za sebou. Obecné za-
stupiteľstvo schválilo pozemkové úpravy aj 
na Kopaniciach. V auguste bolo prvé zasad-
nutie vlastníkov pozemkov, kde boli infor-
movaní o podmienkach. Malé pozemkové 
úpravy sa môžu robiť iba vtedy, ak súhlasí 
nadpolovičná väčšina vlastníkov. No a na 
Kopaniciach s nimi súhlasí 60 % vlastníkov. 
Obec za tieto úpravy zaplatí 25-tisíc €.
  

Garážové brány
Garáže na Sídlisku stoja na tom istom mies-
te už viac ako štyridsať rokov. Riešilo sa na 
nich vždy to, čo horelo. Bývali to menšie 
opravy. V poslednom čase sa nám množia 
od nájomníkov upozornenia na nevyho-
vujúce brány, ktoré postupne zhrdzaveli 
a odhnívajú. Po rekonštrukcii plôch pri 
garážach budeme robiť obhliadku brán a 

postupne ich vymieňať. Začneme od tých 
najhorších. 

Športový areál
Tréningové ihrisko v športovom areáli spĺ-
ňa všetky podmienky na konanie majstrov-
ských zápasov. Je umiestnené nižšie ako 
spevnená plocha pri tribúne a tenisových 
halách. Keďže prichádzalo k deštrukcii zá-
kladov, bolo potrebné nájsť vhodné riešenie. 
Základy boli spevnené betónovými blokmi, 
čím sa sčasti vyriešilo aj sedenie.

Vysporiadanie 
pozemkov na mlyne

Poľovníci ma oslovili s prosbou, že by chceli 
vysadiť v hornej časti strelnice stromčeky.  
V dobe, keď sa píli všetko, čo sa dá spáliť,  je 
to veľmi dobrý nápad. No bála som sa toho, 
že to nebude možné, pretože v tej časti nie 
sú vysporiadané pozemky. Pokusy o vyspo-
riadanie boli, ale najväčšie problémy robili tí 
vlastníci, ktorí nežijú v našej obci a vlastnia 

veľmi malé výmery. Máme záujem veci dať 
do poriadku, a preto to riešime prostredníc-
tvom firmy. 

Výsadba zelene
Počas prázdnin bola dokončená výsadba 
zelene v materskej škole, kde bolo vysade-
né drobné ovocie, bylinky a taktiež vznikli 
malé zvýšené záhradky, na ktorých si budú 
môcť deti už na jar vyskúšať, ako sa pestujú 
rôzne druhy zeleniny. Výsadba  bola dokon-
čená aj pred obecným úradom a vo dvore 
Kultúrneho domu Paderovce. Na realizácii 
sa podieľala firma BEGA a EKOFIT v celko-
vej výške 27.734,50 €. 

Toalety v amfiteátri
V roku 2016 sme na základe statického po-
sudku boli nútení zavrieť v amfiteátri toale-
ty, preto sme na akcie museli zapožičať mo-
bilné toalety. V roku 2017 sme počas akcií za 
zapožičanie zaplatili 8-tisíc eur. Hľadali sme 
lacnejšie riešenie. Zvolili sme kontajnerové 

Tento rok sme si pripomínali 905. výročie prvej písomnej 
zmienky o našej obci a Športový klub Blava 1928 oslavo-
val 90. výročie svojho založenia. Oslavy sa konali 16. a 17. 

júna. Ich myšlienkou bolo, aby sa ľudia stretli a spoločne strávili 
čas. 

Sobota patrila športovcom. V športovom areáli ŠK Blava 1928 
bolo živo. Hudba, športové výkony, zoskok parašutistov, Pole 
dance (tanec pri tyči), futbal, odmeňovanie za reprezentáciu obce 
aj za rozvoj športu, to všetko prilákalo do areálu veľa ľudí. Veľkým 
lákadlom a pravou čerešničkou na torte bola možnosť podržať si 
a vyfotiť sa s pohárom  víťaza Fortuna ligy, ktorý priniesli čerství 
majstri Slovenska – futbalisti Spartaku Trnava. Oslavy obce začali 
spoločnou svätou omšou, ktorú celebroval pán farár Mgr. Marián 
Vivodík. Po nej nám spoločný obed pripravila Jednota dôchodcov 
Slovenska, za čo im ďakujeme. Počas neho nám čas spríjemňovala 
skupina Second Band. Pre deti boli pripravené mnohé sprievodné 
podujatia a atrakcie, záujem bol aj o vystúpenie šermiarov a so-
koliarov. Aj nedeľa mala svoj „zlatý klinec“, ktorým bol sprievod 
automobilových veteránov. Dotknúť sa alebo sa odfotiť s týmito 
vyleštenými krásavcami bol asi zážitok pre malých aj veľkých.

O program na hlavnom pódiu v amfiteátri sa postarali naši obča-
nia. Vystupovala FSSK Blavanka, deti z materskej školy, základnej 
umeleckej školy, Detský folkórny súbor Trnavček, tanečná skupi-
na STREETBEATS CREW, hudobná skupiny Crazy Team a Fami-
ly Frend. Na záver vystúpila kapela Bystrík band.

Viac fotografií z podujatia nájdete na webovej stránke obce vo 
fotogalériách.

Danka H.
Foto: Marek Krajčovič

automobiloví „deduškovia“ zaujali všetkých             
sviatok pre fanúšikov spartaku trnava 

krÁtkE sPrÁVy
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WC, ktoré sú umiestnené oproti pôvodným 
toaletám a spolu so stavebnými prácami sme 
za ne zaplatili cca 30-tisíc €, čo je o polovicu 
menej, ako by sme dali len za zbúranie pô-
vodných. 

Parkovisko pri MŠ
Rodičia detí, ktoré navštevujú MŠ a zákaz-
níci COOP Jednoty vedia, že v raňajších a 
poobedňajších hodinách je veľký problém 
zaparkovať pred obchodom, ale aj na miest-
nej komunikácii. To bolo dôvodom, prečo 
bolo potrebné riešiť parkovanie. Boli aj také 
návrhy, aby sa parkovacie miesta vytvorili na 
námestí, ale to by sme museli ubrať zo zele-
ne. Jediný obecný pozemok, kde bolo možné 
zrealizovať parkovisko, vznikol po zbúraní 
kvetinárstva. Po dohode s vedením COOP 
Jednoty nám bol sprístupnený prechod cez 
ich dvor s podmienkou preloženia bráničky 
a realizácie asfaltu. 

Časový sklz na Blavskej 
Dôvodom predĺženia prác na Blavskej ulici 
je dažďová kanalizácia. Doteraz bola rieše-
ná samospádom a takto bola spracovaná aj 
nová projektová dokumentácia. Už na zači-
atku prác sa ľudia žijúci v tejto časti sťažo-
vali, že počas dažďov stojí voda pred ich do-
mami a vsakuje pod stavby. Po schválení OZ 
a navýšení rozpočtu bol spracovaný projekt 
dažďovej kanalizácie. Počas realizácie sa vy-
skytol problém jej križovania s teplofikáciou, 
ktorý sme museli riešiť so SE a.s.. Do toho 
ešte dovolenkové obdobie a výmena zodpo-
vedných zamestnancov v elektrárňach a pro-
blém s termínom bol na svete. 

Elektronické brány v parku
Z  dôvodu pribúdajúcich upozornení obča-
nov na nekontrolovaný prístup aut do parku, 
obec zabezpečila bránky na elektrické ovlá-
danie. Tieto budú zatvorené počas celého 
dňa. Pre prípady vjazdu sanitky alebo hasi-
čov bude ovládač uložený v bytovom dome 
420 v požiarnej skrinke na kľúče.

Dubovú ulicu bude 
robiť SKANSA SK

Zákazka pod názvom „IBV Panské diely - 
Dubová ul., Orechová ul. Jaslovské Bohuni-
ce“ bola zverejnená 1.6.2018 vo vestníku 
VO č. 108/2018. Obstarávaná bola verejnou 
súťažou, elektronickou aukciou. Predpokla-
daná hodnota bola 857.482,00 € bez DPH. 
Do súťaže bolo predložených 5 ponúk: UNI-
STAV, spol. s r.o., STRABAG s.r.o., Skanska 
SK, a.s., Termomont Dolná Krupá s.r.o., CS, 
s.r.o.
Víťazom po elektronickej aukcii bola spoloč-
nosť Skanska SK, a.s. s cenou 733.950,00 € 
bez DPH.

Dotácie
Obec získala dotácie v celkovej výške 110-ti-
síc €. 96-tisíc na vybavenie chemickej a fyzi-
kálnej učebne a 14-tisíc na prekrytie hlavnej 
tribúny v športovom areáli. 

BK
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Dva mesiace prázdnin nám utiekli ako voda. Tak ako každý 
rok. Obec opäť pripravila v amfiteátri Rozlúčku s letom 
pre deti aj dospelých, ktorým sa pomaly končilo krásne 

a bezstarostné obdobie. Konala sa posledného augusta a asi sme 
nemohli zvoliť lepší termín a čas – mali sme nádherné slnečné, 
teplé piatkové popoludnie a večer.  Pre detských návštevníkov 
boli  pripravené stanovištia so súťažami a s tajničkou, za ktorej 
vyriešenie dostali odmenu. Vyskákať sa mohli  na trampolínach, 
jumpingu, vyskúšali si schopnosť udržať rovnováhu na snowbord 
simulátore aj lukostreľbu.
Naše veľké poďakovanie patrí Poľovnému združeniu Blava a ich 
členom, ktorí sa venovali deťom pri vzduchovkách. Na záver vy-
dareného dňa sme si zapálili ohník a všetci si za odmenu opiekli 
špekáčiky.

Danka H.
Foto: DHa

tÁtO rOzlúčka 
BOla VEsElÁ

Posledná augustová sobota pa-
trila koncertu kapiel Horkýže 
Slíže a Bullet Holes. Zorganizo-
vať sme ho chceli už dávnejšie, 
ale nebolo to možné pre ich vy-
ťaženosť. Večer sme začali pred-
kapelou  Bullet Holes a po nich 
už prišla hlavná hviezda večera. 
Nadšení fanúšikovia spievali, 
tancovali. Úžasnú atmosféru a 
potlesk si členovia kapely Hor-
kýže slíže  naozaj užívali. Po 
ukončení koncertu sme sa za-
bávali na diskotéke s DJ Crazy. 
Náš amfiteáter bol plný a všet-
ci sa zhodli na tom, že to bolo 
úžasné hudobné vystúpenie.

Danka H., M.O.
foto: J. Melicher 

Horkýže Slíže 
to vedia roztočiť 
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Horkýže Slíže 
to vedia roztočiť 

Doniesol nám ju pán Karol Matovič, ktorý robil na družstve v dobe, keď ešte stro-
je slúžili ľuďom a nie ľudia strojom. S kombajnom CK6 Kolos zbieral kukuricu  
a v roku 1979 bol na výpomoci aj v Rusku. Vo svojom odbore bol naozaj dobrý, o 
čom svedčia aj ocenenia.

-red-

sPOmiEnka na niE 
tak dÁVnE časy...

Napriek tomu, že rekonštrukcia rybníka trvala kvôli nepriaznivému počasiu dlhšie ako sa 
predpokladalo a prvé ryby sa do rybníka dostali až 22.5.2018, my rybári môžeme byť spo-
kojní. Niekoľko týždňov po napustení rybníka a následnom zarybnení trojročným kaprom 
liscom o priemernej dĺžke 45 cm a váhe približne 2,5 kg, sme v rybníku spozorovali množ-
stvo malých rybičiek. Neboli to však rybky, ktoré by preplávali meandrom z Blavy, bol to 
výter napustených kaprov. V rybníku nám zrazu plávali tisíce malých kapríkov. Je jasné, že 
nie všetci prežijú a dorastú do dospelosti, ale vzhľadom na to, že sme zatiaľ nezarybňovali 
dravými rybami, je predpoklad, že po zime budú v rybníku plávať naše „bohunické“ kapríky. 
Veľmi sa tešíme z reprodukcie rýb v rybníku, pretože to dokazuje, že rekonštrukcia rybní-
ka bola urobená správne. Rybník vyzerá pekne a, hlavne, spĺňa svoj účel. Náletové dreviny, 
ktoré narúšali rybník, už neškodia a korene, v ktorých sa ryby skrývali a využívali na neres, 
zjavne nechýbajú. Ryby sa vytreli aj na kamene, ktorými je vyložený rybník po odvode ale-
bo na balvany na dne, ktoré sme umiestnili na dno rybníka od parkoviska. Tieto vytvárajú 
rybám priestor na úkryt.

V jesenných mesiacoch plánujeme doplniť osádku rybníka ešte o ďalšie druhy rýb. Plánova-
né zarybnenie zubáčom však odložíme na neskôr. 

Ing. Branislav Fitoš
Mgr. Ľuboš Remenár

kaPrOm sa V zrEkOnštruOVanOm
 ryBníku PÁči

Malý kaprík

Prázdno je tam, 
kde znel Tvoj hlas. 

Avšak spomienka na Teba, 
Andrejko, 

zostane navždy v nás.
Prestalo srdiečko tĺcť, 
prestali sa ústa smiať,

budeme, synáčik, 
na Teba spomínať.

Čas nelieči bolesť ani rany,
iba nás učí žiť bez tých, 

čo sme milovali.

Dňa 10.9.2018 uplynuli 4 roky od 
chvíle, čo nás navždy opustil náš 
drahý syn Andrejko Chorvatovič. Kto 
ste ho poznali venujte mu tichú spo- 
mienku. Ďakujeme.

Otec Jozef, Oľga, bratia Marek a Tibor 
s rodinami.



Blavské noviny22

Napriek tomu, že rekonštrukcia rybníka trvala kvôli nepriazni-
vému počasiu dlhšie ako sa predpokladalo a prvé ryby sa do 
rybníka dostali až 22.5.2018, my rybári môžeme byť spokoj-

ní. Niekoľko týždňov po napustení rybníka a následnom zarybnení 
trojročným kaprom liscom o priemernej dĺžke 45 cm a váhe približne 
2,5 kg, sme v rybníku spozorovali množstvo malých rybičiek. Ne-
boli to však rybky, ktoré by preplávali meandrom z Blavy, bol to vý-
ter napustených kaprov. V rybníku nám zrazu plávali tisíce malých 
kapríkov. Je jasné, že nie všetci prežijú a dorastú do dospelosti, ale 
vzhľadom na to, že sme zatiaľ nezarybňovali dravými rybami, je pred-
poklad, že po zime budú v rybníku plávať naše „bohunické“ kapríky. 
Veľmi sa tešíme z reprodukcie rýb v rybníku, pretože to dokazuje, že 

rekonštrukcia rybníka bola urobená správne. Rybník vyzerá pekne a, 
hlavne, spĺňa svoj účel. Náletové dreviny, ktoré narúšali rybník, už 
neškodia a korene, v ktorých sa ryby skrývali a využívali na neres, 
zjavne nechýbajú. Ryby sa vytreli aj na kamene, ktorými je vyložený 
rybník po odvode alebo na balvany na dne, ktoré sme umiestnili na 
dno rybníka od parkoviska. Tieto vytvárajú rybám priestor na úkryt.
V jesenných mesiacoch plánujeme doplniť osádku rybníka ešte  
o ďalšie druhy rýb. Plánované zarybnenie zubáčom však odložíme na 
neskôr. 

Ing. Branislav Fitoš
Mgr. Ľuboš Remenár

n O č n ý  l O V  n a  r y B n í k u
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šPOrt

Na prvý augustový víkend sme zorgani-
zovali pre verných fanúšikov futbalu 
a našich  hráčov klubu ŠK Blava 1928 

zájazd do Mníchova. Priniesol nám množstvo 
poznatkov, nových vecí a zážitkov. 
Do Mníchova sme dorazili v nedeľu ráno. Sa-
mozrejme, že sme začali tým, na čo sme sa ako 
futbaloví nadšenci najviac tešili - prehliadkou 
Olympie a futbalového olympijského štadióna, 
kde v minulosti hrávali svoje zápasy Bayern 
Mníchov a Mníchov 1860. Nasledovala prehli-
adka pasáže a Múzea automobilky BMW. Túto 
čast sme ukončili výstupom na vyhliadkovú 
vežu do výšky 192 m. Naskytol sa nám ne-
skutočný pohľad na široké okolie celého Mní- 
chova. 
Využili sme aj letný festival kolotočov, ktorý 
bol aktuálne v Olympijskom centre, a prišli si 
na svoje aj tí najmenší s rodičmi. Z množstva 
atraktívnych  kolotočov, ako húsenková dráha, 
ruské kolo a podobne, bolo ťažko vyberať.
Aj napriek veľkému teplu sme sa presunuli 

metrom do centra. Pozreli sme si Marienplatz, 
centrum Mníchova. Konajú sa tam najdôleži-
tejšie oslavy. 
Pokračovali sme voľným programom, dospelí 
si vychutnávali bavorské pivo a chutili aj ba-
vorské kolená. Celý deň nás sprevádzala pani 
Mária, žijúca 18 rokov v Mníchove. 
Cieľom nášho zájazdu bol však zápas Bayernu 

Mníchov a Manchestru United  v 75-tisícovej 
Alianz Aréne. Užívali sme si jej veľkoleposť aj 
perfektnú organizáciu a atmosféru samotného 
štadióna. Poďakovanie patrí všetkým zúča- 
stneným.
 Jaslovské Bohunice, do toho!

Mgr. Marek Juhász
foto: Mgr. Marek Juhász

splnili 
sme si sen 

– v mníchove
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Po majstrovstvách sveta začali aj naše súťaže - 4. liga ZsFZ - 
2018/2019 Muži. Na svojom ihrisku v prvom kole sme privítali 
nováčika súťaže OFK Baník Lehota pod Vtáčnikom,  vyhrali 

sme 2:1. Kto postúpi a kto vypadne, to sú závažné otázky. Nad ich 
odpoveďami je teraz ešte priskoro špekulovať, ale určite sa dočkáme.  
V tomto ročníku súťaže bude len 15 mužstiev, pretože v 3. lige sa 
tesne pred súťažou odhlásilo mužstvo Dunajskej Stredy B a výkonný 
výbor zareagoval doplnením Beluše do 3. ligy.

Tým pádom naša súťaž prišla o jedného účastníka a každé mužstvo bude 
mať jeden víkend voľno. Nové mužstvá v našej súťaži sú: Baník Horná 
Prievidza, OFK Trebatice, Lehota pod Vtáčnikom, Bánovce nad Bebra-
vou, odišli Malženice ako postupujúci a vypadli Holíč a Veľké Kostoľany. 
V letnej prestávke nie je veľký priestor na pohyb hráčov v mužstve, ale 
každý sa snaží preskupiť svoje rady a len čas ukáže, či k lepšiemu. Aj my 
sme doplnili káder mužstva o nové mená: Lukáš Buchanec, Dávid Hla-
vatovič, Roman Kadlečík, Peter Kaníščák, Peter Jakubička; odišli: Mi-
chal Halmo do Malženíc a Matej Meško do Horných Orešian, Kristián 
Maron do Hornej Krupej a anabáza sa skončila Nikolasovi Habalovi a 
Patrikovi Nemčekovi.

Prípravu sme začali 6.7.
Absolvovali sme prípravné zápasy: ŠK Blava 1928 – PSČ Pezinok 1:2, ŠK 
Blava 1928 – OFK Malženice 1:2,turnaj v Hornej Krupej ŠK Blava 1928 
– Horná Krupá 0:1, ŠK Blava 1928 – OFK Malženice 0:3. Pred prvým 
jarným kolo sme hrali pohárový zápas v Špačinciach, kde sme postúpi-
li do ďalšieho kola, v ktorom nastúpime proti mužstvu MFK Vrbové.  
S Vrbovým sme remizovali 1:1 a na pokutové kopy sme prehrali 3:4.  
V 2. kole domáceho zápasu sme vyhrali v derby zápase s Hlohovcom 4:2 
a následne sme remizovali v Prečíne 1:1. Po úvodných 3 kolách sme mali 
na konte 7 bodov za 2 výhry a 1 remízu /uzávierka novín bola 1.9.2018/.

Štart do súťaže nám vyšiel 
Pod novým trénerským duom, Mgr. Marek Juhász  a Marek  Maška, sa 
tvorí vhodný kolektív a  duch mužstva. Pevne veríme, že chlapci napl-
no odovzdajú svoje schopnosti v každom zápase. Teší nás naša mládež, 
ktorá malými krôčikmi napreduje. Máme 90% hráčov z našej obce, na 
ktorých chceme pracovať po kultúrnej, športovej a  futbalovej stránke 
na adekvátnej úrovni. Blavíčatá od novej sezóny majú svoju vlastnú sú-
ťaž organizovanú pod Oblastným futbalovým zväzom v skupine pred-
prípravka,  kde hráči už musia byť oficiálne registrovaní vo futbalovom 
hnutí. Teší nás veľký záujem najmenších našich občanov a  pevne verím, 
že sa postupne budú pridávať aj nové malé nádeje bohunického futbalu. 
Prípravka pravidelne dosahuje skvelé futbalové výkony a vhodne do-
pĺňa našich žiakov, ktorí hrajú 4. ligu. Zmena nastala v dorasteneckej 
kategórií, kde sme dali možnosť v maximálnej možnej miere domácim 
hráčom z našej obce a od novej sezóny figuruje len jeden dorast. Zači-
atky bývajú ťažké. Tak to bolo aj so žiakmi - prvú sezónu sa mužstvo 
len konsolidovalo a mobilizovalo - malo problémy v každom zápase - 
chlapci boli vekovo mladší proti súperovým mužstvám, ale postupnou 
prácou sa výkony aj výsledky dostavujú. Náš najdôležitejší cieľ je práve 
postupná práca, ktorá vedie k výkonom, a hlavne pohybová podpora 
našich hráčov a občanov. 

Bojujeme s tým istým ako väčšina
Tento istý problém bude v dorasteneckej kategórii, ale treba vydržať a 
byť trpezlivý. Pracujeme od najmenších, vhodne dopĺňame vekové ka-
tegórie, ale čas sa predbehnúť nedá. V minulosti hrávali mnohí hráči z 
okolia, ktorí nemali vzťah ku klubu ani k obci, a do mužskej kategórie 
sa neprebojovali,  respektíve len minimum z nich. Ďalším všeobecným 
problémom v dorasteneckej kategórii sú iné záujmy, ktoré prevyšujú 
športovú činnosť, čo vyplýva z celosvetovej globalizácie. Chlapci strá-
cajú chuť ku športovej činnosti. Veľké mestá sa spájajú, aj 2 - 3 obce 
sa dávajú dokopy, aby vytvorili jedno mládežnícke mužstvo - z tohto 
pohľadu vidím veľký problém do futbalovej budúcnosti. Aj preto sme sa 

rozhodli už v minulosti podporovať našich odchovancov. Pred 3 rokmi 
sme začali pracovať od tých najmenších. Aj v tomto prípade platí, že tre-
ba vytrvať. Je to náročná cesta, ale my veríme, že prinesie úspech a deti 
rodičov a vnúčatá starých rodičov budú mať len radosť, ako ich ratolesti 
napredujú a majú vyplnený svoj voľný čas športovou aktivitou, v tom-
to smere futbalom. Momentálne naše futbalové kategórie sú v takomto 
poradí: naši úplní začiatočníci Pred Blavíčatá, ktorí zatiaľ len absolvujú 
tréningový proces – predprípravka Blavíčatá – Prípravka – Žiaci – Do-
rast – Dospelí A mužstvo mužov.

Bez nich by to nešlo
Veľké poďakovanie za podporu športu a futbalu v obci patrí obecnému 
úradu, poslancom obecného zastupiteľstva, starostke a prezidentke klu-
bu Božene Krajčovičovej, všetkým futbalovým nadšencom,  fanúšikom, 
rodičom. V neposlednom rade sa chcem poďakovať mojim najbližším 
spolupracovníkom, ktorí robia mravčiu prácu a nikto ju nevidí, a to ce-
lému Výkonnému výboru futbalovému klubu, Jozefovi Kubišovi, hos-
podárovi Vladimírovi Krajčovičovi, zamestnancom  obecného úradu, 
Marcele Čapkovičovej, usporiadateľom, ktorí si nájdu voľný čas a prídu 
pomôcť na každý jeden futbalový zápas, či je sviatok alebo víkend aj na 
úkor svojich rodín a veľakrát robia nad svoje časové možnosti. Budem 
veľmi rád a privítam každú jednu pomocnú ruku, ktorá úprimne chce 
pomôcť k napredovaniu futbalu v našej obci.
Ako hovoria najvyšší futbaloví zväzoví funkcionári na regionálnej či ce-
loslovenskej úrovni vo svojich správach  a sedeniach: „Spojme sa pre 
šport a futbal. Každá doba má svoje čaro. Ale doba je iná ako v minulosti 
a šport v mestách a na obciach bude závisieť hlavne od samotných miest 
a obcí, v akej výške podporia šport vo svojej oblasti. Pretože dnes bez ich 
pomoci a dôležitých rozhodnutí by to na adekvátnej úrovni nemohlo 
fungovať.“
Športu zdar a futbalu zvlášť!

 
Mgr. Marek Juhász

predseda futbalového klubu

sPOJmE sa PrE šPOrt a FutBal 

Kolo Zápas Deň Dátum Čas Výsledok

1 ŠK Blava - FC Baník 
Lehota Sobota 4.8. 17.00 2:1

2  Voľno 

3  ŠK Blava - FC Hlohovec Nedeľa 19.8. 17.00 4:2

4 Prečín - ŠK Blava Nedeľa 26.8. 17.00 1:1

5  ŠK Blava - Prievidza Nedeľa 2.9. 16.00

6 Boleráz - ŠK Blava Nedeľa 9.9. 16.00

7  ŠK Blava - Šimonovany Nedeľa 16.9. 15.00

8 Partizánske - ŠK Blava Sobota 22.9. 15.00

9 ŠK Blava - Stankovce Nedeľa 30.9. 15.00

10 Bánovce - ŠK Blava Sobota 6.10. 14.30

11 ŠK Blava – Domaniža Nedeľa 14.10. 14.30

12 OK Častkovce - ŠK Blava Nedeľa 21.10. 14.00

13 ŠK Blava - Trebatice Nedeľa 28.10. 14.00

14 MFK Vrbové – ŠK Blava Sobota 3.11. 13.30

15 ŠK Blava - Myjava Nedeľa 11.11. 13.30

rozpis zápasov jesenná časť 2018 a mužstvo  muži 
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EnErgia dO žEnskéhO 
FutBalu s EPh - turnaJ, 

kdE Víťazí každý 

Na sviatok práce sme u nás spoluorga-
nizovali turnaj dievčat do 12 rokov a 
finále ženského slovenského pohára. 

Pred finále Slovenského pohára žien medzi 
ŠK Slovan Bratislava a Partizánom Bardejov 
(2:0) sa konal druhý ročník turnaja EPH - 
Energia do ženského futbalu. Zúčastnilo sa 
ho 16 dievčenských družstiev. Dokopy hralo 
na ňom 197 futbalistiek.
Tímy tvorili hráčky do 12 rokov, ktoré orga-
nizátor SFZ rozdelil do štyroch skupín po šty-
ri družstvá. Novinkou v tomto ročníku bolo, 
že sa neprihliadalo na výsledky jednotlivých 
zápasov ako minulý rok, ale šlo o to, aby sa 

dievčatá nabili pravou futbalovou energiou. 
Ak ste práve nesúťažili na ihrisku, tak ste si 
mohli voľné chvíle spríjemniť rôznymi aktivi-
tami, ktoré zabezpečila CFT Academy. „Deti si 
vyskúšali futbalový biliard a súťažili napríklad 
v rýchlosti strely, slalome s loptou či žonglo-
vaní. Turnajom nás sprevádzal aj maskot Gó-
lik.“  Z turnaja si každá jedna hráčka odnies-
la pamätnú medailu. Spoznali sme aj víťazov 
spomínaných troch kategórií, ktorí boli deko-
rovaní počas polčasovej prestávky finálového 
zápasu Slovenského pohára žien. Kategóriu 
o najviac gólov vyhral tím FC Petržalka. Jeho 
hráčky sa radovali zo 41 gólov. Odmenu za 

najmenej gólov dostali futbalistky FC UNION 
Nové Zámky. Veľké poďakovanie od SFZ patri-
lo za spoluorganizovanie klubu ŠK Blava 1928 
Jaslovské Bohunice a obci Jaslovské Bohunice.

Turnaja sa zúčastnili: FC Spartak Trnava, CFT 
Academy, ŠK VIX Žilina, FK Senica, FC UNI-
ON Nové Zámky, GFC Topoľčany, MŠK Fomat 
Martin, 1. FC Tatran Prešov, MFK Vranov n/
Topľou, FC Petržalka, Trnavské hviezdičky, FC 
Baník Prievidza, AS Trenčín, FK Železiarne 
Podbrezová, Tatranky, FA UNITED N-KL-G.

Mgr. Marek Juhász

V druhý júnový víkend sa v Trnave a 
okolitých obciach  konali medziná-
rodné etapové cyklistické preteky 

pre elitných mužov a juniorov v cestnej 
cyklistike s názvom Trnava Tour 2018. 

V sobotu 9. júna sa stala centrom pretekov so 
štartom i cieľom naša obec.  Trasu cez Jaslov-
ské Bohunice, Paderovce, Dechtice, Naháč, 
Horné a Dolné Dubové, Špačince, Jaslovské 

Bohunice, Malženice a lokalitu atómových 
elektrární cyklisti absolvovali trikrát a na-
jazdili 126 km. V pelotóne 90 pretekárov bol 
zastúpený celok Dukla Banská Bystrica, U23 
a juniori z ostatných celkov Slovenska. Zo 
zahraničných celkov boli zastúpené krajiny 
Česko, Maďarsko a Poľsko. 

Časovku najlepšie zvládol Juraj Bellan  
z Dukly Banská Bystrica, ktorý sa obliekol do 

žltého dresu po ukončení druhej etapy. Zele-
ný dres víťaza rýchlostnej súťaže získal ma-
ďarský pretekár Márk Záthureczký. Víťazstvo 
vo vrchárskej súťaži vybojoval domáci jazdec 
Ľuboš Malovec. Najlepším juniorom sa stal 
Adam Fotlán z MŠK Žiar nad Hronom.

Božena Krajčovičová

cyklistické PrEtEky 
trnaVa tOur 2018 
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za 90 rOkOV PrEšlO 
kluBOm VEľa nadšEncOV

Všetkým patrí poďakovanie
Poslednú súťažnú sobotu 16.6. sme v našom 
športovom areáli zakončili aj oslavami klubu. 
ŠK Blava 1928 Jaslovské Bohunice si pripomí-
nali 90. výročie organizovaného športu. Pri-
pravili sme zaujímavý sprievodný program. 
V doobedňajších hodinách prezentoval svoj 
tréning Attila Végh, majster sveta a Európy v 
karate a zápasník MMA. 
Po ňom nasledoval prvý prípravný zápas pred 
začiatkom sezóny majstrovského Spartaka 
Trnava so Zbrojovkou Brno, ktorý sa skončil 
bez gólov. 
Pred zápasom sme predstaviteľom klubu za-
blahoželali k majstrovskému titulu preziden-
tovi Spartaka Trnava Dušanovi Keketimu, 
ktorý  nám tiež zagratuloval k výročiu a odo-
vzdal plaketu, ktorú prebrali Božena Krajčo-
vičová, prezidentka klubu  a Marek Juhász, 
predseda klubu. 
Počas zápasu prebiehala autogramiáda hrá-
čov a fotenie sa fanúšikov s  majstrovskou 
trofejou. 
Po zápase prebiehalo slávnostné oceňovanie. 
Pri tejto príležitosti nám prišli zablahoželať aj 
predseda ZsFZ Ladislav Gádoší a predseda 

ObFZ – Trnava Vladimír Hracho. 
Nasledovalo kopanie  pokutových kopov  
a zápas našich najmenších nádejí - Blavíčat. 
Pred zápasom ŠK Blava 1928 – Slovan Ši-
monovany 1:1 prebiehal zoskok parašutistov 
a počas polčasovej prestávky ukázala svoje 
umenie v Pole dance  Dominika Hankoščá-
ková. 
V telocvični po futbalovom zápase prebiehala 
exhibícia v stolnom tenise so slovenským re-
prezentantom Pištejom a Novotom. 
Vydarený deň uzavrela na štadióne skupina 
Borovienka. 
Poďakovanie za podporu a pomoc patrí 
všetkým - obecnému úradu, starostke a pre-
zidentke klubu Božene Krajčovičovej, po-
slancom OZ, zamestnancom obecného úra-
du, futbalovým nadšencom a zanietenom a 
všetkým, ktorí úprimne prežili s nami krásne 
výročie klubu.

Viac foto nájdete na webe obce.

Mgr. Marek Juhász
Foto: Marek Krajčovič
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Discgolf v našej obci sa teší väčšej a väčšej po-
pularite, hlavne u detí a mládeže. I keď je to 
šport, ako sa povie, v „plienkach“, predsa sa 
naša obec môže pochváliť výbornými výsled-
kami, dokonca aj zastúpením našej občianky 
Natálie Nádaskej na Majstrovstvách strednej 
Európy, ktoré sa konali 28. - 29. júla v Slovin-
sku. 

Natáliu poznáme ako veľmi milú, tichú a prí-
jemnú slečnu. S discgolfom začínala v Malže-
niciach pod vedením pána Macháča - učiteľa 
zo Základnej školy Jaslovské Bohunice. Na 
Majstrovská strednej Európy bola nominova-
ná v kategórii junioriek na základe dosiahnu-
tých vynikajúcich výsledkov, kde napokon 
zahrala najlepšie spomedzi všetkých hráčov a 

pri svojej prvej účasti na podujatí tohto typu 
skončila na 8. mieste. V súťaži krajín skonči-
lo Slovensko na treťom mieste za Rakúskom 
a Českom. Natálke sa otvára ozajstná cesta 
do života, pretože v septembri nastúpila do  
prvého ročníka strednej školy. Prajeme jej veľa 
osobných a športových  úspechov!

Božena Krajčovičová

natÁlia nÁs 
rEPrEzEntOVala 
V slOVinsku

Natália Nádaská - na foto druhá zľava

V dňoch 23. - 25.8. sa konali Majstrovstvá 
Slovenska v tenise v súťaži družstiev doraste-
niek na kurtoch TK Kúpele Piešťany. Týchto 
majstrovstiev sa zúčastnila aj naša hráčka ŠK 
BLAVA 1928 Jasl. Bohunice Patrícia Junasová, 
ktorá hosťuje v tíme TK Slávia STU Bratislava. 
Vo štvrťfinále si Slávia STU poradila tesným ví-
ťazstvom nad Žilinou 4:3. Patrícia vyhrala svoj 
zápas nad hráčkou Alexandrou Barčíkovou 
4/6, 6/3 a  6/2 a vo štvorhre spolu s Eszter Méri 
vyhrali nad súperkami 6/4, 2/6 a 10/4, čím 

sa veľkou mierou pričinila o víťazstvo svojho 
tímu. V semifinále zvíťazila Slávia STU nad 
TK Kúpele Piešťany 4:1. Patrícia vyhrala svoj 
zápas vo vyrovnanom zápase nad Emou Bara-
niakovou 6/4 a 7/6. Vo finále doslova deklaso-
vala Slávia STU veľkého favorita na prvenstvo 
TC Empire Trnava 4:1. Patrícia odohrala svoj 
životný zápas, keď vyhrala nad Radkou Zelníč-
kovou 7/6, 4/6 a 6/0. Zápas mal vysokú úroveň, 
čo ohodnotil aj prezident STZ Tibor Macko pri 
oceňovaní. Takže sa Patrícii spolu so svojím tí-

mom podarilo vyhrať Majstrovstvá Slovenska 
v súťaži družstiev dorasteniek pre rok 2018. 
Celkovo vo finále uštedrili hráčky Slávie STU 
,,piatich kanárov“ veľkému favoritovi z Trnavy. 
Za ŠK Blava 1928 Jaslovské Bohunice blahože-
láme Patrícii a teší nás, ako reprezentuje náš 
klub.

Ing. Martin Junas
člen Správnej rady ŠK Blava 1928 J. Bohunice

foto: Kmoška

Patrícia 
JunasOVÁ 
maJstErkOu 
slOVEnska 
V súťaži 
družstiEV 
dOrastEniEk
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Od apríla do júna prebiehala na Sloven-
sku regionálna súťaž družstiev, v kto-
rej náš klub reprezentovalo 5 družstie 

v staršie žiačky, dorastenky A a B, doras-
tenci a muži. Veľký úspech sa podarilo do- 
siahnuť starším žiačkam, ktoré sa prebojovali 
až na Majstrovstvá Slovenska. Tie sa budú ko-
nať v Žiline 30.8. – 1.9. 2018. Z našich hráčok v 
družstve bojujú  Nádaská Laura a Mrvová Na-
tália, ostatné hráčky sú na hosťovaní. 
Chlapci – dorastenci hrali I. triedu a v Západo-
slovenskom regióne sa umiestnili na 4. mieste. 
Z domácich hráčov náš klub reprezentovali 
Dobrovodský Juraj, Kučera Peter, Gula Pavel 
a Michalica Aleš, jeden hráč bol na hosťovaní. 
Napriek ťažkej situácii a náročným zápasom sa 
chlapci udržali v I. triede.
Dorastenky A sa takisto udržali v I. triede a 
obsadili 5. miesto v Západoslovenskom re-
gióne. Všetky dievčatá boli z nášho klubu – 
Matejčíková Alexandra, Mrvová Alexandra, 
Remenárová Lea, Nádaská Laura, Matejčíková 
Mária a Mrvová Natália. Taktiež na 5. mieste v 
Západoslovenskom regióne v III. triede skon-
čili dorastenky B. Hoci dievčatá spočiatku pri-
stupovali k zápasom veľmi skepticky, nakoniec 
ukázali, že vedia zabojovať. V tomto družstve 
nás reprezentovali Mrvová Natália, Švecová 
Tatiana, Hetešová Alexandra, Pálková Micha-
ela a Machovičová Timea.
Veľmi úspešné bolo družstvo mužov, ktorí na 
svojom konte nemajú žiadnu prehru. Obal Pa-
trik, Dobrovodský Juraj, Béreš Matúš, Maček 

Matej, Kučera Peter, Maco Ondrej a Bokor Ľu-
boš si zaslúžene vybojovali 1. miesto v Zápa-
doslovenskom regióne v I. triede a postúpili do 
2. ligy – západ.
Pre hráčov družstiev, kapitánov, trénera i niek-
torých rodičov bolo toto obdobie náročné. 
Takmer každý víkend sa museli prispôsobiť 
harmonogramu súťaže, mnohokrát si museli 

veľa vecí odrieknuť a zmeniť svoj program. Vá-
žime si každého, kto sa akýmkoľvek spôsobom 
pričinil o priebeh súťaže, pomohol s organizá-
ciou a hráčom ďakujeme za reprezentáciu. Po-
máhate tým  tenisovému klubu opäť rásť.

Mgr. Ivana Michalicová
Foto (dievčatá): Silvia Mrvová

akO smE OBstÁli V rEgiOnÁlnEJ súťaži?     

Družstvo dorastenky A (zľava): Mrvová Natália, Nádaská Laura, Remenárová Lea, Mrvová 
Alexandra, Matejčíková Alexandra 

Prvý prázdninový týždeň sme, tak akosi 
na skúšku, zorganizovali prvý denný 
letný camp pre deti od 6 do 15 rokov. 

Priznám sa, pristupovali sme k tejto akcii 
opatrne, nevedeli sme, či deti zaujmeme a za-
bavíme. Chceli sme im poskytnúť priestor na 
pohyb, hru a šport, ktoré sú v dnešnej dobe 

počítačov, play stations a x-boxov tak trocha 
v úzadí. Výsledok nás prekvapil, pretože let-
ný camp dopadol nad naše očakávania. 
Celý týždeň sa deťom venovali naše animátor-
ky Lea a Paťa a, samozrejme, tréneri. Často-
krát sa zapájali aj ostatní hráči klubu, a tak si 
menšie deti v campe našli veľkých kamarátov. 

Dopoludnia boli určené na pohybové aktivity, 
dievčatá a tréneri pripravovali rôzne hry a sú-
ťaže. Aj v daždivom počasí, ktoré sme si užili, 
našťastie, iba jeden deň, sa deti  zabávali, súťa-
žili a veľa sa nasmiali.  
Popoludnia sme sa snažili spestriť činnosťa-
mi ako jazda na koni, člnkovanie na rybníku, 
discgolf či hľadanie pokladov. Týmto by sme 
sa chceli poďakovať Jazdeckému klubu Axa a 
Vodáckemu klubu za pomoc pri realizovaní 
týchto aktivít. Poďakovanie patrí aj Obecné-
mu úradu Jaslovské Bohunice, pretože jeho 
zamestnanci sa nám postarali o chutné obedy. 
Týždeň nám prebehol veľmi rýchlo a my sme 
v posledný deň zistili, že nám to bude chýbať. 
A hoci sme na začiatku mali obavy, keď sme 
videli tie usmiate tváre a chuť športovať, spo-
kojnosť, ak sa deťom niečo podarilo, vedeli 
sme, že náš cieľ bol splnený. S detičkami sme sa 
rozlúčili opekačkou a sľúbili sme si, že o rok si 
letný camp zopakujeme. 
Ďakujeme rodičom za dôveru a tešíme sa na 
ďalší  letný camp.

Mgr. Ivana Michalicová
Foto: Silvia Mrvová

OPatrný nÁPad – alE VEľký úsPEch     
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Pri príležitosti osláv 90. výročia športu  
v obci Jaslovské Bohunice usporiadal  v sobo-
tu 16.6.2018 STK ŠK Blava Jaslovské Bohunice  
v spolupráci s obcou Jaslovské Bohunice stol-
notenisovú exhibíciu s reprezentantmi SR 
Ľubomírom PIŠTEJOM a Samuelom NOVO-
TOM.
Vzhľadom na to, že náš klub dosiahol v po-
slednej sezóne historické úspechy - postup do 
2. ligy mužov a víťazstvo v 1. lige žiakov - bola 
táto exhibícia aj určitou odmenou za dosi-
ahnuté výsledky.
Preto si aj hráči nášho A-čka „dovolili“ zahrať s 
našimi reprezentantmi. 
V prvom zápase nastúpila naša jednotka - Pa-
trik Sýkora proti slovenskej jednotke Ľubo-
mírovi Pištejovi. Bol to výborný zápas, ktorý 
ponúkol množstvo krásnych výmen od stola. 
Paťo hral bez rešpektu a hlavne pri vysokej 
obrane od stola mohli všetci prítomní vidieť 
skvelú propagáciu stolného tenisu. Ľubo Pištej, 
nám v určitých fázach ukázal, aký je rozdiel 
medzi 2. ligou a medzinárodnou kvalitou.  
V jednej z výmen udelil loptičke takú rotáciu, 
že sa vrátila späť na jeho stranu stola bez  do-
tyku protihráča.
V druhom zápase si zmerala sily naša dlhoroč-
ná jednotka (v súčasnosti hráč č. 2) Miro Rá-
bara so Samuelom Novotom (momentálne 9. 
v rebríčku SR). V peknom zápase získal Miro 
náš jediný set v tejto exhibícii. Samo Novota 
hral výborne a snažil sa naučiť aj niektoré nové 
prvky od Mira - hlavne jeho povestné podanie 
„z ruky“. Veľmi mu to však nešlo. 
V ďalšom zápase prišla na rad štvorhra, kde 

za domácich nastúpili Lukáš Mužila a Jozef 
Čápka proti našim hosťom. V zopár pekných 
výmenách od stola sme opticky dokázali držať 
krok, keď však súperi pritlačili a troška zrých-
lili hru, tak sme sa akosi „nechytali“...
Na záver prišlo vyvrcholenie exhibície - zápas 
Pištej - Novota. V troch setoch predvádzali 
excelentné ukážky svojej stolnotenisovej zruč-
nosti. V niektorých výmenách dokonca nebo-
lo jasné, kto na ktorej strane stola vlastne hrá, 
lebo výmenu končili na opačnej strane stola. 
Ľubo predviedol aj zopár výmen v sede na 
podlahe. Samo si zase zabehal okolo súperovej 
polovice stola ako pri kolotoči.
Myslím, že prítomní diváci si prišli na svo-
je. Videli skvelú propagáciu stolného tenisu 

a niektorí menej znalí videli, že pri stolnom 
tenise sa „len nestojí“ pri stole.  Veľmi dobrý 
dojem zanechali obaja slovenskí reprezentan-
ti, ktorí sa nehrali na hviezdy, ale keď chceli, 
tak ukázali, že hviezdami sú (teda minimálne  
v porovnaní s nami...)
Exhibíciu sme s našimi hosťami zakončili ve-
čerou v kaštieli v Jaslovských Bohuniciach.  Pri 
uvoľnenej debate ponúkli zopár svojich zážit-
kov z turnajov, cestovania, tréningu. Potom 
podpísali našim mládežníkom svoje fotografie. 
Myslím, že sme zažili veľmi pekný večer, ktorý 
aj našej mládeži a žiakom ukázal, na akú úro-
veň sa dá prepracovať. Verím, že ich to naštar-
tuje k ešte lepšiemu prístupu a ďalšej práci.

Jozef Čápka

stOlnOtEnisOVÁ ExhiBícia sO slOVEnskými rEPrEzEntantmi     

Stolnotenisový klub po exhibícii 
hore zľava: Miro Rábara, Miloš Rapant, Viktória Urbanovská, Ľubomír Pištej, Marek Hulík, Samuel Novota, František Rolenčík, Jozef Čápka, 
Tomáš Matovič, Patrik Sýkora, Karol Gajdoš st., Lukáš Mužila
V podrepe zľava: Lucia Čapkovičová, Štefan Lehen, Karol Gajdoš ml., Adrián Rolenčík, Tomáš Hyža, Michal Benedikovič 
Foto: Ľubomír Matovič

Samuel Novota a Ľubomír Pištej v zápase pri štvorhre 
Foto: Ľubomír Matovič



Voda - životodarná miazga. 
Voda - modrá stuha.
Voda – slaný oceán.
Voda - život i smrť.
Voda, v posledných dňoch toľkokrát skloňo-
vaná. Dúšok vody. Skok do vody. Ovlažiť sa 
vodou. Poliať vodou. Voda z neba, tak ťa tre-
ba. Počas horúčav posledných dní si čoraz viac 
uvedomujeme, aká je voda dôležitá a aké je to 
fajn, keď jej kvapky cítime na rozpálenej po-
kožke. 

Vodácko-turistický klub, v skratke vodáci, boli 
súčasťou zábavného programu pre deti. Letný-
mi mesiacmi takpovediac preplávali. Akcie pre 
deti sú viazané na bohunický rybník. Hoc bol 
v novom šate, aj kanoe mu pristalo. 
2. júna počas obecnej oslavy MDD vodáci 
člnkovali bohunické deti, ktoré si za odvážnu 
plavbu mohli vybrať malé prekvapenie, darček 
v retro štýle „kočkavmechu“. Zdá sa, že tento 
nápad deti zaujal a pobavil. Vynoril sa zo spo-
mienky na hody z dávnych čias.
9. júna  opäť člnkovali deti, ale  pre zmenu  
v rámci osláv MDD organizovaných občian-
skym združením ZOJES.
16. júna  sa zúčastnili osláv športu v obci. Špor-
tové kluby si pripomenuli 90. výročie svojho 
vzniku a vodáci 10. výročie svojho účinkova-
nia v obci. Malým príspevkom k slávnosti bol 
vodácky stánok s kajakom a darčekmi v retro 
štýle.  Na deti čakalo malé prekvapenie v „koč-
kavmechu“. Väčším vodáckym príspevkom 
bola knižná brožúrka Vytiahnuté z vody a vy-
sypané z tuláckej kapsy, ktorá čitateľov nená-
silne vtiahne do vodácko-turistického života. 
V predvečer k oslave športu prispela svojím 
excelentným vystúpením i bývalá vodáčka Do-
minika Hankoščáková. Jej tanečná gymnastika 
na tyči zaujala a potešila divákov. Z  pohľadu 
vodákov oslava a ocenenie športovcov boli veľ-
ký hold športu, na ktorý môže byť obec prá-
vom hrdá.
21. júla ponúkli  vodáci v rámci Countryfestu 
Bohunice dospelým i deťom možnosť počln-
kovať sa na rybníku. V rámci sprievodných 
podujatí prispeli k celkovej atmosfére skvelého 
festivalu.

Vodáci sa počas svojich letných činností roz-
hodli splniť si i svoj vodácky sen. 
Na 7. – 10. júla si naplánovali výcvik  a splav 
Dunajca na raftových člnoch. Akcia mala byť 
alfou a omegou vodáckeho roku. 
Prásk na seba - autora: „Veľmi som sa tešila, 
ale nebola som. Tešila som sa na Pieniny. Spo-
mienka spred dvadsiatich rokov. Spomienka 
na plte. Spomienka na Dunajec. Tešila som, 
ale červík pochybností ma nahlodával. Žeby 
strach? Strach z veľkej vody? Nie, iba rešpekt. 
Červík sa vytratil. Aj tak som dostala výprask  
z neba a doma zostala som.“ 
Nebola v tom však sama. Aj pár ďalších vodá-
kov sa muselo vzdať svojho sna. Nevadí, tento-

krát nebolo vodácke nebo všetkým naklonené. 
Zvyšní vodáci Lucia a Peter Bubánovci, Pavol 
Hudzovič, Marián Jančovič a Rudolf Morav-
čík absolvovali trojdňový výcvik na raftových 
člnoch. Dunajec ich 
privítal s otvoreným 
náručím. Aj voda 
bola fajn. Výcvik za-
ujal, ale i zaskočil. 
Plavba proti prúdu a 
po prúde. Všeličo sa 
naučili a niektorých 
plavba aj potrápila. 
No zvládli ju nako-
niec na jednotku. 
Splavili Dunajec na 
rafte i na kanoe. Go-
ralské drevené plte 
im boli súputníkmi. 
Počas plavby míňali 
nádherné vápencové 
bralá, skalné útesy a 
tiesňavy. Aj pohľady 
stáli za to. Krajinná 
dominanta Tri koru-
ny držala nad nimi 
stráž. Pieniny im 
učarovali. Dostali aj 
bicykle. Cestu naspäť 
zo splavu si vychut-
návali. Organizácia 
výcviku na to neza-
budla. Okrem príro-
dy aj drevené kostoly 
obdivovali. Počasie 
tiež vyšlo. Domov sa 
vrátili o niečo skúse-
nejší vodáci. Vodáci 
s rešpektom k vode. 

Lebo voda môže vždy zaskočiť i tých skúse-
ných.
O týždeň neskôr bol na Dunajci 2. stupeň po-
vodňovej aktivity. Majo si na margo toho za-
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Klietky pre chov 
prepelíc a pasce 
na líšky a kuny, 

liahne na vajíčka

Prásk na seba a výprask z neba 
Voda, vodáci a vodácky výcvik na dunajci
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vtipkoval: „Teraz sme tam mohli ísť raftovať.“
Voda, životodarná miazga, strážca života, ale 
niekedy i posol smrti.

Alena Mlčoch Hromadová
foto: Ing. Marián Jančovič, Alena Mlčoch 

Hromadová
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